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Zaten sıkıntı içinde olan esnafımıza şimdi de
dolandırıcılar musallat olmaya başladı.
Maalesef çantalarında sahte evrakla (sahte

makbuz koçanıyla) dolaşıp aidat tahsilatı yapan ya da
benzer yollarla para toplayan dolandırıcılar İstanbul’da
piyasada kol geziyor. Böyle kişiler geldiğinde esnafımız
hangi odaya üye ise o odayı arayıp sorsunlar. Hatta
bazı kişiler üzerinde Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar
Konfederasyonu (TESK) ile İstanbul Ticaret Odası (İTO)
logosu bulunan yazılı metinleri getirip, “Bunu
dükkanınıza asın denetçi geldiğinde bunu
gösterirseniz sorun yaşamazsınız” diyorlar. Bunlar
tamamen aldatmaca ve inandırıcılık sağlayarak para
toplama yöntemidir. Esnafımız uyanık olsun ve
dolandırılmasın. Gerçi bizim esnafımız uyanıktır, böyle
aldatmalara gelmez ama dalgınlığı ya da o andaki
haleti ruhiyesi ile aldanmalar olabilir. Bunu
önlemeliyiz.

19 YIL SONRA ESNAF ŞURASI
Değerli oda başkan ve yöneticiler, bu yıl sonunda

teşkilatımız adına  en önemli etkinlik bakanlığın
düzenleyeceği “ESNAF ŞURASI” olacak. Bu konuda
19 yıl aradan sonra şura talimatı veren Sayın Bakanımız
Hayati Yazıcı’ya tüm esnaf sanatkarımız adına
teşekkür ediyorum. Ümit ediyorum ki, bu şuradan
sonra esnafımız yıllardır beklediği sorunlardan,
çarpıklıklardan kurtulmuş olacak. Şuraya hazırlık
çalışmaları yine bakanlık ve TESK’in organizasyonu ile
Kızılcahamam’da yapıldı. Çalıştay, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’ndan Müsteşar Ziya Altunyaldız, Müsteşar
Yardımcısı Sezai Uçarmak, TESK Genel Başkanımız
Bendevi Palandöken ve Esnaf-Sanatkarlar Genel
Müdürü katılımları ile çok kapsamlı bir çalışmaya
sahne oldu. Şurada oluşturulan 5 ayrı komisyona
birliğimizden temsilci isimler verdik. Teşkilat
temsilcilerinden esnafın sorunları ve mevzuatlarla ilgili
aksaklıkları toplayan komisyonlar, daha sonra çözüm
yollarıyla ilgili görüşleri de dahil ederek birer rapor
hazırladılar. Umuyorum ki, kapsamlı ve teknik detaylı
bir hazırlıkla İSTESOB bu Çalıştay’a damgasını vuracak.
Esnaf sanatkarımıza vereceğimiz bu hizmetle onur
duyacağız. 

8 MART VE HAYATIN RİTMİ
Teşkilatımızın değerli temsilcileri, geçen ayın bir

önemli etkinliği de birliğimizin düzenlediği  8 Mart
Dünya Kadınlar Kurulu toplantısıydı. Esnaf
kadınlarımız, perküsyon grubunun önderliğindeki
organizasyonda ellerinde tencereleri ve tahta
kaşıklarıyla hayata ritm tuttular. Ve bu
organizasyonumuz TRT Haber TV’de yarım saat
boyunca canlı yayınlandı. Bu İSTESOB merkezinde ilk
defa yaşanan bir etkinlik ve canlı yayın oldu. Esnaf
kadınlarımız; tuttukları ritmle “BİZ DE VARIZ” dediler.

Bu organizasyonla ilgili olarak tüm Türkiye’den
olumlu tepkiler aldık. Bakanlarımız, milletvekillerimiz
arayarak bizi kutladılar.

Değerli başkanlarım, her odaya bağlı esnaf
sanatkarımızın sorunlarını yaşıyor ve bunları da sık sık
gündeme getiriyoruz. Gündeme taşıdığımız son konu;
pazarcılarımızı ilgilendiren “5957 sayılı Sebze ve
Meyve Ticaretini düzenleyen” yasadaki değişiklik
maddeleri oldu. Hazırlanan tasarı ile pazar
tezgahlarının belediyeler ve iştirakleri tarafından
pazarcılara satılmasını öngörüyordu. Bu tasarıyı yanlış
bulduğumuzu ve bu haliyle meyve sebze fiyatlarının
yükseleceğini, enflasyonu körükleyeceğini medyada
dile getirdik, yanlışlığı tüm çıplaklığı ile anlattık. Yazılı
basında konu geniş yer aldı. Bunun üzerine ilgili
bakanlıktan da bizi arayarak sakıncalı maddelerde ısrar
edilmeyeceği bilgisi verildi. Kısacası yanlıştan
dönüldü. Tabii ki biz, her platformda esnaf
sanatkarımızın karşı karşıya kaldığı haksızlıkları dile
getirir, mücadelesini veririz. Ancak konu bize oda
başkanlarımız tarafından yansıtılırsa daha iyi sonuç
alacağımıza inanıyorum. Bu mesajla hepinize saygı ve
sevgilerimi sunuyorum.  

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

ESNAFIMIZ 
AMAN DİKKAT!!!
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği bünyesindeki 27
bini aşkın kadın esnaf, geç-

mişin Bacıyan-ı Rum teşkilatının
günümüz temsilcileri olarak faaliye-
tini sürdürüyor. İSTESOB çatısı altın-
daki kadınların birçoğu esnaf olma-
nın yanında, annelik görevlerini
yerine getirmek için büyük emekler
sarf ediyor.

Ekonomiye can veren,  dükkan-
ları küçük ama bir o kadar büyük
yürekleri olan kadınlarımızdan
bazılarını ziyaret ettik. Karşımıza

çıkan tablo şu ki;
kadınların

esnaf
olma

süreci farklılık arz ediyor. Kimi
ekonomik sebeplerle iş dünyasına
katılırken bazıları işleyen demir
paslanmaz mantalitesi ile hareket
ediyor. Borç işinde olan eşine destek
olmak isteyen kadınlar olduğu gibi;
kendi ayakları üzerinde durabilme-
nin verdiği gururu yaşama arzusu ile
iş hayatına  atılanlar da mevcut. 

Kadınların genelde, kuaförlükle
ve ev yemekleri yapan dükkanları
işlettiği düşünülür ama piyasada çok
farklı sektörlerde iş tutan kadınları
görmek mümkün.  Kendi yaptığı
küçük hediyelik eşyaları dükkanında
satan kadınlar da var, etrafındaki
garipseyen bakışlara aldırmadan
ciddiyetle taksiciliğini yapan da,

kasaplık yapanı da…
Kadınlar, meslek seçerken,

erkeklerden farklı olarak, yetene-
ğinin ve ilgisinin olduğu mesleklere
yöneliyor. Toplumun bir kesimi
tarafından hala çalışan kadına  karşı
hoş gözle bakılmadığı bir gerçek.
Kadınların da en büyük dileği bu
önyargıların kalkması. Zira bu algı ve
karşı duruş kendilerinden çok, yeni
girişimcilerin gözünü korkutuyor.
Çalışan kadınlara hoşgörü ile
yaklaşmayan kemik bir grup
olmasından dolayı gelen şikayetler
başı çekiyor. Kadınların ekonomiye
katkıları ölçüsünde, ülkenin daha
ileri seviyelere taşınacağından ise
kimsenin şüphesi yok.

KAPAK

İstanbul’da sayılar binleri aşan kadın esnaf, dükkanını her gün, piyasanın getirdiği
zor şartlar yanında,  kadın olmanın sıkıntılarını yaşayarak açıyor.

Sedat YALÇIN

Taksici, lokantacı, kasap, 
her işte kadın esnaf...

ÜNİVERSİTE MEZUNU KASAP; 
KİRAZ ORHAN

İstanbul’un kadın kasaplarını artık pek çok dükkanda
görmek mümkün. Kimi eşi ile bir dükkanda çalışırken,

kimi de tek başına beyaz önlüğünü giyip, keskin yüzlü
bıçakları ellerine alıp para kazanma mücadelesi

veriyor. Kiraz Orhan üniversite mezunu
olmasına rağmen eşi ile birlikte kasap

dükkanında çalışmayı tercih etmiş. Turizm
otelcilik mezunu olan Bayan Orhan

kararından ise hiç pişman değil. 5 yıldır
kasaplık yaptığını öğrendiğimiz Bayan

Orhan,” insanın kendi işini yapması
gibisi yoktur” şeklinde konuştu.
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Sedat YALÇIN ESNAFLIK ZOR, KADIN ESNAFLIK DAHA DA ZOR

Taksici, lokantacı, kasap, 
her işte kadın esnaf...

LOKANTACI
ASİYE BİR
LEZZET
USTASI

Yıllarca işçi
olarak
çalıştıktan
sonra elde
edebileceği
hiçbir şey
olamayacağını
düşünerek
dükkan açan

isimlerden biri de Asiye Uruç. Asiye Hanım,
kadın esnafın hijyen konusunda, erkeklerden çok
daha önde olduğunu düşünüyor. Ev yemekleri
yapan Bayan Uruç, kadının her yaptığı yemeye
ayrı bir özen gösterdiğini ve bundan asla
sıkılmayacağını dile getirirken,” Erkekler de gayet iyi
biliyor ki, kadınlar elinin değdiği her şeyi
güzelleştirir” dedi. 

SUCU SEMRA KÜÇÜK,
TEKSTİLDEN GELME.. 

Semra Küçük daha önce tekstil sektöründe
çalışmış ama tekstilde bir gelecek
göremediğinden kendi işini kurma kararı vermiş.
Şimdi ise su satıcılığı yapıyor. Ne yazık ki hayal
ettiklerini tam anlamıyla bulamamış. Esnafın çok
zor durumda olduğunu kaydeden Bayan Küçük,
bugün köşeye koyacak 1 kuruşlarının bile
olmadığını ifade etti.

2 ÇOCUKLU 
SERPİL DÖRTER,
ÇALIŞTIĞI
LOKANTANIN
SAHİBİ OLDU

Sefaköy Birleşik
Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’na bağlı
üyelerden Serpil
Dörter, iki çocuklu
bir anne ve aynı
zamanda ev yemekleri
yapan bir lokanta
işletiyor. Esnaflık
yaptığı dükkanda 4 yıl
süreyle işçi olarak
çalışmış. Şimdi ise
dükkanın sahibi ve bu 5
yıldır da böyle.
Kendisinden işçi
olmaktan işveren pozisyonuna getiren süreci anlatmasını
istediğimizde Serpil Dörter, çocuklarına ve ailesine daha
iyi bir gelecek sunmak istediği için bu yola girdiğini
söyledi.

TERZİ AYSEL İŞİNDEN
KANAATKAR VE MEMNUN

Aysel Boz ilkokul mezunu bir kadın
esnaf. Anlattığına göre ailesinin ısrarıyla
mesleki eğitim kursları ve İSMEK
vasıtasıyla terziliği öğrenmiş. Şimdi
kendisinin bu kurslara gitmesinde ısrarcı
olan ailesine minnettar. En büyük
mutluluğu ise elinde bir mesleği olması.
Çok kazanamadığını belirten Aysel
Hanım, elinin iş tutuyor olabilmesine ise
şükür ediyor.  
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MANTICI NURGÜL
ERSİZ İŞİNE ÖZEN
GÖSTERİYOR

Mutfaktaki becerilerinin
karşılığını almak isteyenlerden biri
de Nurgül Ersiz, 8 yıldır Türkmen
Mantı Evi’ni işletiyor. Ersiz’e göre,
kadınların iş hayatına atılımı için
eşlerin de desteği olmazsa olmaz
şartlardan. 

Nurgül Ersiz, müşterileri ile
diyalog kurmada erkeklerden
daha başarılı olduklarını savundu.
Çocuklarlarıyla ilgilenememesini

en büyük eksiği olarak gören
Nurgül Ersiz, esnaf bir anne
olmanın zorluklarına dikkat
çekti.

Ersiz gibi Özgül Acır da ev
yemekleri yapıyor. Avcılar’da ERSE
Mantı Evi’nde 4 .yılını dolduran
Özgül Acır’ın çalışma
arkadaşlarının tamamını da
kadınlar oluşturuyor. Kadınların
çalışıyor olmasını yadırgayan
insanların kendilerine zorluklar
çıkardığını aktaran Özgül,” Bizi
yıldırmak isteyen  birileri

yüzünden gün aşırı şikayete maruz
kalıyoruz. Maliye’den belediyeye
kadar birçok kurum tarafından
denetlendiklerinin bilgisini
paylaştı. Bu süreçte komşu
esnaftan hiçbir destek
göremediğini söyleyen Özgül,
”Esnaflık birbirine destek olmayı
da gerektirmez mi?” diyerek
sitemde bulundu. Çocukların
büyüme evresinde ciddi sıkıntılar
yaşadığını anlatan Özgül Hanım,
keşke o zamanlar kreşlerden
yararlanabilseydik dedi.

GELİNLİKÇİ 
DİLEK RENK 
KOSGEB’İN
MEVZUATLARINDAN
ŞİKAYETÇİ

Çoğu el işçiliği sonucu ortaya
çıkan gelinlikler satan Dilek
Renk’in, müşterileri kadar yüzü
gülmüyor. Küçük esnafın KOSGEB
kredilerinden
yararlanamamasından
dolayı dertli. 

Girişimcilerin desteklenmesi
kadar, mesleğe yıllarını
vermiş esnafın da desteğe
ihtiyaç duyduğunu dile getirdi.
Kadının sosyal hayatta

dezavantajlara sahip olduğunu
belirten Bayan Dilek Renk,
bu aşamada kadın esnafa

yardımcı olabilecek çalışmaların
bir an evvel ortaya konulmasını
istedi.
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KADIN ŞÖFÖRÜ GÖRÜNCE
ARAÇTAN İNENLER VAR
İki çocuk annesi Zehra Oğuz, 5

yıldır sarı taksiler üzerinde
direksiyon sallıyor, İstanbul

trafiğinin çilesinin çekiyor. Ama
Zehra Oğuz’a göre en önemlisi iş
sahibi olan bir kadın olmak.
Mesleğini çok sevdiğini belirten
Oğuz Hanım, neden taksicilik
yaptığını şöyle açıkladı:” En başta
özgürsünüz ve sosyal bir çevrenin
içindesiniz. İstediğim zaman mola
verip, İstanbul’un herhangi bir
köşesinde olabiliyorum. Sanırım
kadınların bu meslekte fazla
bulunmamasının nedeni de bu,
taksiciliğin özgür bir meslek
olması.”

Yeni yüzler, yeni insanlar
tanımanın taksiciliğin kendisine
sunduğu en büyük nimet olarak
gören Zehra Hanım, İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
(İSTESOB) Kadın Kurulu Başkanı
Tülay Erünsal ile karşılaşmasını da
bu duruma örnek olarak gösterdi.

Eşine taksicilik yapmak istediğini

söylediğinde, olumlu cevapla
karşılaşmayan Zehra Oğuz, zamanla
eşini de ikna etmeyi başarmış. Şimdi
eşinin kendisiyle gurur duyduğunu
ifade eden Zehra Oğuz, karşılıklı
anlayış ve hoşgörünün eşler
arasında önemli olduğunu söyledi.

Daha önce tekstil sektöründe
çalışan Zehra Oğuz, son 5 yıldır ise
şoförlük yapıyor ama aktardığına
göre arabanın üzerinden hiç
inmemiş. Meslek hayatı boyunca
sürekli araba kullandığı söyleyen
Zehra Hanım, şimdi sadece aracın
renginin değiştiğini belirtti.

Müşterilerinin tepkileri hakkında
bilgiler de veren Zehra Oğuz,
kamera şakası yapıldığını bile
düşünen çok sayıda insanla
karşılaştığını aktardı. Her defasından
insanların şaşkın bir gülümseme ile
aracına bindiğini kaydeden Zehra
Hanım, kendisine sorulan soruların
ise hiç değişmediğini söyledi.
Erkeklerden çok kadınların
şaşırdığını kaydeden Zehra Oğuz,

kadınlardan sürekli, ”Korkmuyor
musunuz” sorusu aldığını söyledi. 

Zehra Hanım, aktardıklarına göre,
olumsuz herhangi bir olayla karşı-
laşmamış, mesleki hayatı boyunca
sadece 2 kişi, kadın bir şoför olduğu
için araçtan inmiş. Yolcuların, şoför-
lüğünü kadının yaptığı bir araca
daha çok güvendiğini belirten Zehra
Hanım, klasik taksici kaprislerine de
sahip olmadığını ifade etti.

Pera Palas durakta çalışan Zehra
Hanım şu an kullanmakta olduğu
aracı yeni kiralamayı başarmış, daha
önce ise taksilerde sadece şoför
olarak çalışmış. Kimsenin kendisine
araç vermeye yanaşmadığını
kaydeden Zehra Hanım, taksi sahibi
insanları ikna etmeyi, mesleğinin en
yorucu evresi olarak niteledi.
Önyargı ile motordan anlamadığını
düşünen yaftalamalarla sıklıkla
karşılaşan Zehra Hanım iddialı
konuştu ve bir erkeğin motor
hakkında bilgisinden daha fazlasına
sahip olduğunu söyledi. 

TAKSİCİ ZEHRA HANIM
İŞİNDEN MEMNUN
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İSTESOB’DAN
8 MART CANLI YAYINI

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB)
Kadınlar Kurulu, 8 Mart

Dünya Kadınlar Günü’nü, kadın
esnafı bir araya getirerek kutladılar.
Kadınlar ellerindeki tencere ve tahta
kaşıklarla ritm tutarken  perküsyon
grubuna eşlik ettiler. Kadınlar, bu
anlamlı günde renkli görüntüler
eşliğinde seslerini  duyurdular. 

İSTESOB’un İncirli’deki binasında
düzenlenen gösteride çok sayıda
kadın esnaf vardı. İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, kadınların hayatın her

alanında aktif olarak yer almasının
önemine dikkat çekti. Yılmaz,
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği bünyesindeki kadın
esnafla daha da güçlendiklerini
belirtti. 2008 yılından itibaren
kadınların iş hayatına atılımını
destekleyici uygulamaların arttığını
ifade eden Yılmaz, bunun
paralelinde kendilerinin de İSTESOB
Kadın Kurulu’nu oluşturduklarını
söyledi. Kadınların, yılın sadece bir
günü hatırlanmaktan çok daha
fazlasını hak ettiğini söyleyen

Yılmaz, “Kadınlarla, hayatın her
alanını eşit şartlarda
paylaşmamız gerektiğine
inanıyorum. Kadınlarımızın
toplumdaki rolünü arttırmak için
teşviklerin de arttırılması
gerekiyor. Kadın esnaf sayısını
arttırmak için sağlanabilecek
bütün imkanları seferber etmeye
hazırız. Toplumların,
medeniyetlerin kadınların
omuzlarında yükseleceği tarihsel
bir gerçektir” ifadelerini kullandı.

TRT Haber’in canlı yayınında

8 Mart Dünya Kadınlar Günü, İSTESOB’da renkli görüntülerle kutlandı. Perküsyon
sanatçıları ile beraber tencerelerine vurarak seslerini yükselten kadın esnaf 
”Biz de varız” mesajı verdi. TRT Haber de kadınların eylemini canlı yayınla 
tüm Türkiye’ye iletti.

KAPAK

8 Mart Dünya Kadınlar Günü’nde İSTESOB renkli görüntülere sahne oldu.
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İSTESOB’DAN
8 MART CANLI YAYINI

Köksal Gökçe’ye değerlendirme-
lerde bulunan İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, birliğe bağlı üyenin
yüzde 12’sinin kadın esnaflardan
oluştuğunu bilgisini verdi. Başkan
Yılmaz, bu rakamları yeterli
görmediğini de sözlerine ekledi.

İSTESOB Kadın Kurulu Başkanı
Tülay Erünsal arzu ettikleri
seviyeye ulaşmak için desteğe
ihtiyaç duyduklarını kaydetti.
Erünsal, kadınların anne, esnaf
olmak gibi çok çeşitli vasıfları büyük
bir başarı ile taşıdığını ifade etti.

İSTESOB’un kadın
başkanlarından İstanbul Güzellik
Uzmanları Güzellik Salonu
İşletmecileri Esnaf ve Sanatkarlar
Odası Başkanı Ayşe Aydın, kadının
çalışan ve üretken olmasının
ülkelerin ekonomileri ile paralel bir
ilişkiye sahip olduğunu söyledi.
Ayşe Aydın, kadın esnaf sayısı
arttıkça ekonomik kalkınmanın da
artacağını dile getirdi.  

Çalışan kadınlar, pozitif
ayrımcılık uygulamasında ısrarcı.
Hem sabah işte çalıştıklarını hem de
akşam evde çalıştıklarını belirten
kadınlar, pozitif ayrımcılık
beklentisindeler. Kadın esnaf, kasap,
bakkal, manav, kuaför hatta sadece
erkeklerin yapabileceği düşünülen
taksiciliğe kadar birçok meslek dalı
içerisinde boy gösteriyor. Kimi
kadınlar neden esnaflık yaptığı
sorulunca hayatın getirdiği bir
mecburiyet üzerine esnaf olma
yoluna gittiğini söylerken, bir kısmı
da ”Çalışmak benim doğamda
var” diyerek yanıtladı. Kadına
şiddet konusunda caydırıcı
önlemlerin alınması isteyen
kadınlar, yürürlükteki cezaların
yetersiz bulduklarını
belirttiler.

Taksi şoförlüğünden, güzellik
uzmanlarına kadar çok sayıda kadın
esnafı bünyesinde barındıran
İSTESOB,  düzenlediği 8 Mart Dünya
Kadınlar Günü etkinliği ile bir kez

daha kadınların sesi oldu.
TRT Haber televizyonu

da canlı yayın yaparak,
kadınların perküsyon
performansını tüm
Türkiye’ye ulaştırırken, bazı
kadın esnafa da mikrofon
uzatıldı. Çok farklı
mesleklerde boy gösteren
kadınlar, esnaf olmanın

gururunu paylaştılar. Kendileri gibi
olmak isteyenlere örnek olmak
umuduyla tavsiyelerde bulunan
kadınlar, cesaret ve kararlılık
adımları atılmasını salık verdiler.
“Kariyer yapmak da, çocuk
yapmak da mümkün” diyen
kadınlar, hemcinslerine atılım
yapmaktan çekinmeyin çağrısı
yaptı. 

Kadına şiddet konusu da, kadın
esnaf tarafından eleştirildi. Her gün
yeni bir şiddet haberi ile
uyandığımız “kadına şiddet”
olaylarının önüne geçilmesini
isteyen kadınlar, cezalar ağırlaştı-
rılmalı görüşünü paylaştılar.
Kadınlar,  ekonomik özgürlüklerini
sağlamanın da kadına yönelik
şiddetin önüne geçmede de
önemli bir adım olacağını
düşünüyorlar. Kadınlar, son
olarak, ülkenin gündemine kara bir
leke gibi düşen kadına şiddet
olaylarının azalması dileğinde
bulundular.

8 MART’TA TENCERELİ RİTM

Kadınlar, perküsyon sanatçılarına tencereleriyle eşlik ettiler.



10İstanbul Esnaf

Kadın hakları konusunda Türkiye’de önde gelen isimlerden olan Nazan 
Moroğlu, kadına yönelik şiddetin bir insanlık suçu olduğunu söyledi.

Yeditepe Üniversitesi
Hukuk Fakültesi Öğretim
Görevlisi Nazan Moroğlu,

İSTESOB’da kadın hakları konusunda
bir sunum gerçekleştirdi. Kadınların

bilinçlendirilmesi ve eğitilmesinin
çok önemli bir nokta olduğunu
söyleyen Nazan Moroğlu, kadınların
toplumdaki rolünü destekleyici
yapılanmaların da çoğalmasını
istedi.

İSTESOB Kadın Kurulu, Nazan
Moroğlu’nu konuk etti. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz ve Kadın
Kurulu Başkanı Tülay Erünsal’ın
yanı sıra bazı üyeler de eğitim
seminerine katıldı.

Aynı zamanda İstanbul Kadın
Kuruluşları Birliği Koordinatörü ve
Türk Üniversiteli Kadınlar Derneği
Başkanı olan Avukat Nazan
Moroğlu, "Bir ülkede çağdaşlığın
ve demokrasinin en temel kıstası
kadın erkek eşitliğidir. Kadın
kuruluşlarının uzun yıllar
mücadele verdiği kadın
haklarında ancak kararlı bir

devlet politikası uygulanmasıyla
gelişme sağlanabilir. Kadın birey
olarak dikkate alınmadıkça,
korunmaya muhtaç bir konuma
sokuldukça kadın erkek
eşitliğinden ve gerçek
demokrasiden söz edilemez. Bu
girişimin demokrasi, hukuk
devleti, kadının insan hakları
adına durdurulması gerekir”
dedi.

Kadınların da sesini çıkartmasını
isteyen Avukat Moroğlu,
erkeklerdeki zihniyet değişikliğinin
yavaş da olsa görülmeye
başlandığını söyledi. 1 Ocak 2002
tarihinde yürürlüğe giren Medeni
Kanun hakkında katılımcıları
bilgilendiren Moroğlu, yasanın
kadın erkek eşitliğini tesis etmeye
yönelik önemli bir adım olduğunu
ifade etti.

KADINA ŞİDDETE 
ÇÖZÜM ÖNERİLERİ

Nazan Moroğlu

HUKUKÇU GÖZÜYLE KADIN HAKLARI 
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KADINA ŞİDDETE 
ÇÖZÜM ÖNERİLERİ

Maliye Bakanlığı’nın
“Yeni Nesil Ödeme
Kaydedici Cihazlar”

ile ilgili 69 seri nolu tebliği
piyasalarda tam bir kargaşaya ve
paniğe yol açtı. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği (İSTESOB)
Başkanı Faik Yılmaz, tebliğin yanlış
yorumlandığını belirterek,
“Türkiye’de kullanılmakta olan 3
milyon yazar kasanın çöpe
gideceği ve yeni nesil pos’lu
yazar kasa kullanılacağı yorumu
yanlıştır. Sadece mali hafızası
dolan yazar kasalar iptal
edilecektir” dedi.

Bakanlık tebliğinin 2. maddesi
(b) bendinde; “Mükellefler önceki
mevzuat hükümlerine tabi
ellerindeki ödeme kaydedici
cihazlarını  31/12/2015 tarihine
kadar onaylayabilecektir”
denilmekte. Bu cümle de sadece
mali hafızası dolan yazar kasaların
onaylanmayıp, yeni nesil pos’lu
cihazlarla değiştirileceğini ortaya
koymakta.

Tebliğin esnaf kesiminde  bazı
medya gruplarında yanlış
yorumlandığını belirten İSTESOB
Başkanı mali hafızası dolmayan
yazar kasaların 2015 sonuna kadar
kullanılacağını belirtti. Ancak
seyyar esnaf ve yol kenarı
otoparklarda yazarkasalı pos
kullanılacağını dile getiren Yılmaz,
“Tebliğin 3. maddesinde,
‘faaliyetlerinde seyyar EFT-POS
cihazı kullanan mükellefler  1
Ocak 2013’ten itibaren yeni nesil

cihaz kullanmak zorundadır’
denilmekte. Ayrıca yol kenarı
otopark hizmeti verenlerde yine
yeni nesil ödeme kaydedici cihaz
kullanmak zorunda. Yoksa
Türkiye’deki 3 milyona yakın
yazar kasanın çöpe atılması ve
yerine 2.5 - 3 bin lira bedelli
pos’lu yazar kasaların Temmuz
ayından itibaren kullanılması
zorunluluğu gibi bir çarpıklık söz
konusu değil” dedi.  

Bu arada Gelir İdaresi Başkanlığı
web sitesine koyduğu bir uyarı
yazısında, “Yeni nesil cihaz satışı”
için yalan haberler üretildiğini
belirtilerek, bunlara itibar
edilmemesi duyurusu yapıldı. 

İşte GİB duyurusu:
ÖDEME KAYDEDİCİ CİHAZLARIN

YENİ NESİL OLARAK YANILTICI
TANITIMINA İLİŞKİN DUYURU       

Bazı ödeme kaydedici cihazlarla
ilgili olarak sanal ortamda yer alan
ilan ve reklamlarda, 69 ve 70 Seri
No.lu Genel Tebliğlerde ve Yeni Nesil
Ödeme Kaydedici Cihazlar Teknik
Kılavuzunda belirtilen şartları
taşımayan cihazların “Yeni Nesile
Hızlı Yoldan Gidin, Yeni Nesil
Teknoloji Mali Onaylı POS, Yeni Nesil
Geçişe Uygun vb.” ibareler
kullanılarak, mükellefler tarafından
yanlış anlaşılabilecek şekilde
tanıtımlarının yapıldığı
görülmektedir.

Yeni nesil ödeme kaydedici
cihazlar “3100 Sayılı Kanuna Göre
Bakanlığımızdan Onay Alan Yeni

Nesil Ödeme Kaydedici Cihazların
Listesi” başlığı altında Başkanlığımız
İnternet Sitesinde yayımlanmakta
olup, söz konusu listede yer almayan
cihazların yeni nesil ödeme kaydedici
cihazlar kapsamında
değerlendirilmesi ve kullanılması
mümkün değildir.

Buna göre, ödeme kaydedici cihaz
firmalarının, 69 ve 70 Seri No.lu Genel
Tebliğlerde ve Yeni Nesil Ödeme
Kaydedici Cihazlar Teknik
Kılavuzunda belirtilen şartları
taşımayan diğer bir ifade ile yeni
nesil ödeme kaydedici cihazlar
kapsamına girmeyen cihazların
tanıtımlarında, mükelleflerin yanlış
anlamalarına sebebiyet verebilecek
ibareleri kullanmamaları ve
mükelleflerin de bu tür yanıltıcı
bilgilere itibar etmemeleri
gerekmektedir.

Piyasalarda “Yazarkasalı pos cihazı” gerginliği

YILMAZ, “TEBLİĞ 
YANLIŞ YORUMLANIYOR”

HUKUKÇU GÖZÜYLE KADIN HAKLARI 
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KAPAK

ŞURANIN İLK ÇALIŞTAYI
KIZILCAHAMAM’DA

Esnaf ve Sanatkarlar Şurası
Yönetmeliği’nin 29
Haziran 2012’de Resmi

Gazete’de yayınlanmasının
ardından ilk çalıştay
Kızılcahamam’da gerçekleşti. Esnaf
Şurası hazırlık çalıştayına TESK tüm
konuları içeren bir dosya ile
katılırken, ikinci en kapsamlı dosya
İSTESOB (İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği)
tarafından sunuldu.

Çalıştaya, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’ndan Müsteşar Ziya
Altunyaldız, Müsteşar Yardımcısı
Sezai Uçarmak, Esnaf-Sanatkarlar
Genel Müdürü Aytekin Yalçın,
TESK cephesinden ise  Genel
Başkan Bendevi Palandöken ile

Genel Başkan Vekilleri Faik Yılmaz
ve Burhan Aksak katıldılar.

Çalıştayın açılış konuşmasını
Müsteşar  Altunyaldız ve  TESK
Genel Başkanı Palandöken, kapanış
konuşmalarını da  TESK Genel
Başkan Vekili Faik Yılmaz ile Genel
Müdür Aytekin Yalçın yaptılar.

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nda
Esnaf Şurası için daha önceden
oluşturulan 5 ayrı komisyom
çalıştayda esnaf ve sanatkarların
sorunları ve çözüm yollarını tespit
ederek bir rapor haline getirdiler.
Komisyonlarda üzerinde çalışılan
konularla ilgili yoğun müzakereler
ve tartışmalar yaşandı. Müzakere
sürecinde karşı fikirlerle birlikte
hararetli tartışmalara rağmen

mutabık kalınan hususlar rapor
haline getirildi.

Şuradaki  bir başka hararetli
tartışma da ESDER’in

Esnaf  Şurası’nın ilk adımı, Gümrük ve Ticaret Bakanlığı ve TESK’in (Türkiye Esnaf
ve Sanatkarlar Konfederasyonu) Kızılcahamam’da düzenlediği çalıştayla atıldı. 
24-26 Mart tarihlerinde düzenlenen çalıştayda, TESK organlarının hazırladığı 
raporlar tamamlandı.

ESNAF ŞURASI’NIN İLK ADIMI..

Soldan sağa; Esnaf Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin Yalçın, Müsteşar Yardımcısı Sezai Uçarmak, Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı Müsteşarı Ziya Altunyaldız, TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken ve 

TESK Genel Başkan Vekili Faik Yılmaz.

Bendevi Palandöken
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temsilcilerinin şuraya çağırılmış
olmasıydı. Komisyonların ortak
toplantısında  ESDER
temsilcilerinin çağırılmasına büyük
tepki gösterildi. Bazı Çalıştay
katılımcıları, ESDER temsilcilerinin
şurada yer almaması gerektiğini
belirterek, “Hatta  ESDER’in  şura
yönetmeliğinde de yer
almaması  gerekirdi “ dediler.

Çalıştayın en dikkat çekici yanı
ise komisyonların çalışmasına
başkanlık eden akademisyenlerin
görev almasıydı. İstanbul
Üniversitesi, Hacettepe
Üniversitesi ve TOBB
Üniversitesi’nden 5 profesör
komisyonlara başkanlık ve
moderatörlük görevini yaptılar. 5
profesör çalıştay divanında görev
yaparken Divan Başkanlığı’nı da
Prof. Dr. Ahmet İncekara yaptı.

Teşkilat temsilcilerinden
esnafın sorunları ve mevzuatlarla
ilgili aksaklıkları toplayan
komisyonlar, daha sonra çözüm
yollarıyla ilgili görüşleri de dahil
ederek birer rapor hazırladılar.
Raporlar genel toplantıda
komisyon başkanları tarafından
okundu ve üzerinde müzakereler
yapıldı.

KOMİSYONLAR
Çalıştayda görev yapan 5 ayrı

komisyon ana başlıklar halinde
şöyle sıralandı:

• MEVZUAT
Alt komisyon
• Esnaf-sanatkarın TANIMI
• Odaların organizasyonu ve

güçlendirilmesi
2-KREDİ VE TEŞVİK
3-MESLEKİ EĞİTİM

4-VERGİ VE SGK
5-YENİLİKÇİLİK  (İnovasyon)
Çalıştaya İstanbul’dan İSTESOB

Başkanı Faik Yılmaz’ın yanısıra
kurum hukuk müşaviri Av. Ahmet
Kemal Ferlengez, kurum mali
müşaviri Sabri Tümer ve İSTESOB
Genel Sekreteri Ömer Demir
katıldılar.

Çalıştay komisyonlarında da
İstanbul heyetindeki isimler yer
aldılar.

Mevzuat Komisyonuna
İstanbul’dan Av. Ahmet Kemal
Ferlengez, Kredi Teşvik
Komisyonuna İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, Mesleki Eğitim
Komisyonuna Nuran Senar, Vergi
ve Sosyal Güvenlik Komisyonu’na
Sabri Tümer ve Yenilikçilik
(İnovasyon) Komisyonu’na da
Ömer Demir katıldılar.

Kızılcahamam’da bir araya gelen esnaf temsilcileri, kararlılık mesajı verdi.

ESNAF ŞURASI’NIN İLK ADIMI..

İSTESOB HEYETİ
KOMİSYONLARDA
1- KREDİ VE TEŞVİK (İSTESOB
Bşk. Faik Yılmaz)
2- MEVZUAT   (Av. Ahmet Kemal
Ferlengez)
3- MESLEKİ EĞİTİM (Nuran Fenar)
4- VERGİ VE SGK (Sabri Tümer)
5- Yenilikçilik (İSTESOB Gn.
Sekreteri Ömer Demir)
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KAPAK

Yakın bir zaman içerisinde
yapılması planlanan Esnaf
ve Sanatkârlar Şurası

öncesinde Antalya’da toplanan esnaf
temsilcileri, izleyecekleri yol haritasını
belirledi. Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken ile
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın yanı
sıra toplantıya  illerin birlik başkanları
ve federasyon başkanları hazırlık
toplantısındaki yerlerini aldılar.

Esnafın dört gözle beklediği şura
öncesinde düzenlenen toplantının
gayet faydalı geçtiğini kaydeden TESK
Başkanı Bendevi Palandöken, 5362
sayılı yasada köklü değişiklik
yapılacağını belirterek, “Bugün esnaf
ve sanatkarın çalışma hayatını
kolaylaştırmak ve değişen
mevzuatlara esnaf ve sanatkarların
uyumunu sağlamak için buradayız.
Esnaf temsilcilerinin vereceği
bilgiler ışığı altında 5362 sayılı
yasanın yeniden düzenlenmesine
ilişkin sürece girdik. 5352 sayılı

yasada köklü değişiklik yapılacak"
dedi.

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken,
Antalya'da düzenlenen Esnaf ve
Sanatkarlar Şurası hazırlık
toplantısında esnafa umut aşılayan
açıklamalarda bulundu. Perakende
yasasının yaklaşık 2 milyon insan
tarafından heyecanla beklenildiğini
söyleyen Palandöken, perakende
yasası yönelik çalışmalarda sona
gelindiğinin müjdesini verdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
şuranın esnaf için hayati önem arz
ettiğini söyledi ve şöyle devam etti:
“Esnafın ne kadar zor bir süreçten
geçtiğinden bilincinde olarak
büyük bir özenle şura çalışmalarını
sürdürüyoruz.
Esnaf için ne
gerekiyorsa onun
üzerinde ısrarcı
olunacak ve
nihayetinde

esnafın yüzünü güldürecek
neticeler elde edeceğiz.”

29 Haziran 2012 tarih ve 28338
sayılı resmi gazetede yayınlanan
esnaf ve sanatkar şurası yönetmeliği
gereğince, esnaf ve sanatkarlar şurası
devamlı ve periyodik bir işleyişe
kavuştu. İlki Kasım ayı içerisinde
yapılması planlanan şura, bu kısa
dönemde yetişmeyeceği uyarılarıyla
ileri bir tarihe ertelenmişti. 

Resmi Gazete’de yayımlanan Esnaf
ve Sanatkarlar Şurası amacı; esnaf ve
sanatkarların rekabet güçlerinin
artırılması, araştırma, geliştirme ve
yenilikçilik yeteneklerinin
geliştirilmesi, pazarlama, hammadde,
tezgah temini, altyapı ve benzeri
konularda çalışmalar yaparak görüş
ve öneri sunulması olarak açıklandı.

Şura öncesi hazırlık toplantısında Perakende Yasası’nın yakın bir sürede çıkacağı müjdelendi.

Esnaf temsilcileri, Esnaf ve Sanatkârlar Şurası öncesi hazırlık toplantısında fikir
alışverişinde bulunmak için Antalya’da bir araya geldi; esnafın hakkını korumak
adına azami çaba gösterileceğinin sözü verildi.

Esnaf temsilcileri 
önce Antalya’da buluştu

ESNAF ŞURA’SI ÖNCESİ İLK VİRAJ
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Motorize odaların başkanları, Topbaş’dan memnunlar ama UKOME’deki 
sorunlarda bürokratlardan şikayetçiler…

Motorize odalar, UKOME
görüşmelerinde önemli
bir viraja girdi. Motorize

odaların temsilcileri, Başkan Faik
Yılmaz’ın çağrısıyla, birlik
merkezinde toplanırken Büyükşehir
Belediyesi ile yapılacak  görüşmeler
için strateji belirlendi. Motorize oda
temsilcileri hangi şartlarda masaya
oturacaklarını, hangi şartların devamı
için ısrarcı olacaklarını istişareler ile
belirlediler. Bu arada akbil
uygulamasına en uygun aracın bir
resmi üzerinde görüş alış verişi
yapıldı.

Minibüslerin genel sıkıntılarının
devam ettiği açıklanırken, oda
başkanları belediyedeki kimi
bürokratların ulaşım ile ilgili
sorunlara vakıf olamadıklarını
belirttiler. Problemlerin belediye
yetkililerince tam olarak
kavranılmadığından sürecin
uzadığını savunan başkanlar,
beklentileri yüksek tutmak
istemediler. Öte yandan başkanlar,
birçok toplantıda dile getirdikleri gibi
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
Kadir Topbaş’a olan güvenlerinin ise

tam olduğunu söylediler. Kadir
Topbaş’ın çözüm sürecinde bir köprü
vazifesi görmesinin önemine dikkat
çeken başkanlar, belediye başkanı
Topbaş’ın iyi niyetinden kuşku
duymuyor.

Toplantıda ön plana çıkan
görüşler içerisinde minibüslerin
tanımı değişmeli konusu başı çekti.
Başkanlar, minibüs tanımı
değişmediği takdirde, yapılması
planlanan değişiklerin
uygulanabilirliğinin olamayacağını
savundu.

Minibüslere akbil takılmasının
mevcut şartlarda mümkün olmadığı
toplantıda başkanlarca ifade edildi.
Oda başkanları, tek kapılı bir araç
üzerinde, akbil sisteminin başarısız
olacağı görüşünü paylaştı.

UKOME’nin üzerinde ısrarla
durduğu konulardan biri olan
rampalı araçlar için de
başkanlar süre isteyecek. En az 2
yıllık bir geçiş süreci talebinde
bulunacak başkanlar, ekonomik
imkanlar doğrultusunda
taleplerinin şekillendiğini
söylediler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
oda başkanlarına seslenerek,
alternatif projeler üretmekte geç
kalmamaları tavsiyesinde bulundu ve
şöyle devam etti: ”Belediyenin
karşısında bu olmaz demekten
ziyade, bu olmalı, bizim projemiz
budur, anlayışı ile çıkarsak elimiz
daha da güçlenir. Kendi fikrimizi
ortaya koyarken de planlı ve
uygulanabilir olmasına dikkat
edelim.” 

Belirsizlik sürdüğü sürece
eleştirilere maruz kalacaklarını
söyleyen başkanlar artık somut
çözüm beklediklerini ifade
ederek,”Esnaf, bizim ne gibi
mücadeleler verdiğimizi
bilemeyebilir. İnsanlarımız haklı
olarak sonuç görmek istiyor. Süreç
uzadıkça homurdanmalar
başlıyor” dediler.

İstanbul Taksiciler Odası Başkanı
Y. Yahya Uğur da toplantıda söz
alarak, taksimetre sicil kartı
uygulamasının başladığını ve bu
kartı taşımayanların 1500 TL
tutarında cezalara maruz kalabileceği
konusunda uyarısını yaptı.

Başkanlar: “Tek kapılı
minibüste Akbil olmaz”

ESNAF ŞURA’SI ÖNCESİ İLK VİRAJ
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Yılmaz’dan 
özelleştirme uyarısı: 
“Pazarlarımızla oynamayın”

Pazar yerlerinin
özelleştirilmesi ile ilgili
yasa tasarısı teklifi

pazarcılarda tam bir paniğe yol açtı.
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği (İSTESOB) Başkanı Faik
Yılmaz, “Pazarları özelleşririrsek
bir kişinin sahipliğinde AVM’lere
benzetiriz, bundan tüketici de
olumsuz etkilenir” dedi.

Türkiye’de bir milyondan fazla
kişinin ekmek yediği pazar yerleriyle
ilgili yeni yasa teklifi pazarcılara yeni
bir mali külfet getirecek. Pazar

tezgahlarından kira alınmasını
öngören yasa teklifinin, meyve ve
sebze fiyatlarını da artıracağı ileri
sürüldü.

YENİ YASA TEKLİFİ 
TEDİRGİN ETTİ

5957 sayılı Sebze ve Meyve
Ticaretini düzenleyen kanunda
değişiklik çalışmaları pazarcı
esnafında tedirginliğe yol açtı.
Tasarının son iki haftadır pazarlarda
ve pazarcılar arasında çok olumsuz
yankılandığına dikkat çeken

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Pazar
yerlerinin  özelleşmesinin  hem
pazarcı, hem de tüketici açısından
sıkıntıya yol açacağını söyledi.
Yılmaz, “Yeni tasarıda pazar
yerlerinin  belediyeler ve
iştirakleri tarafından işletilmesi
gündemde. Yani belediyeler,
tezgahları pazarcıya bir bedel
karşılığında kiralayacak. Böyle bir
uygulama doğru olmaz. Oysa
mevcut yasada belediyeler
pazarlardan sadece işgaliye
parası almaktaydı. İşgaliye

Pazar yerlerinin özelleştirilmesi sonrası, sebze meyve fiyatlarının artmasından endişe ediliyor.
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Yılmaz’dan 
özelleştirme uyarısı: 
“Pazarlarımızla oynamayın”

bedelide; Bakanlar Kurulu’nda alt
ve üst limiti belirlenmiş olup
belediyelerce belli bir rakamı
geçmemekteydi. Şimdi yeni
tasarıya göre belediyeler bir de
tezgah kirası alacaklar. Bunu
yanlış buluyoruz. Bu uygulama
enflasyonu da körükler”
dedi. 

MEVCUT YASADA 
ÜCRET YOK

5957 sayılı mevcut yasa; “Pazar
Yerleri belediyeler tarafından
kurulur ve işletilir” demekte, bu da
hiçbir kişi ya da kuruluşun Pazar yeri
kurup işletemeyeceğini ortaya
koymaktaydı. Aynı yasada; Pazar
yerlerinde belediye işgaliyesi dışında
hiçbir ücret tahsil edilemeyeceği
kayıtlıydı.

OKUL BAHÇESİ YA DA
OTOPARKTA PAZAR YERİ

Aslında 5957 sayılı yasaya göre
bundan böyle imar planında Pazar
alanı gösterilen yerlerde Pazar
kurulabilecek. Mesela asıl tahsis
alanı eğitim olan bir yerde üstü okul
olan binanın geniş bir bahçesi söz
konusu ise orada haftada bir Pazar
kurulabilecek. Aynı şekilde

belediyeler büyük otoparkları
haftada bir pazar yeri olarak
kullanabilecek. Bir başka çözüm de
mesela İSPARK  caddelerinde belli
bir kesim haftada bir pazar alanı
olabilecek. Aslında yasanın amacı
İstanbul’da pazar alanları
olmamasından dolayı imkan
tanımak istediği özel sektörün kendi
alanlarını pazarcılara tahsis ettirmek.
Ancak pazar yerlerinin
özelleştirilmesiyle ilgili yasa
teklifinden vazgeçildi.

2017 yılında sokak pazarlarının
zaten kaldırılacağını belirten
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
yasanın geçen yıl değiştiğini ve
buna göre  imar planına “Pazar
yeri” diye işlenen alanlarda Pazar
kurulabileceğini bildirdi.

Pazar yerleri ile ilgili yeni tasarının
belediyeler  ve belediye iştirakı olan
şirketlere devrinin konuşulduğunu
belirten Faik Yılmaz, bu oluşuma
karşı olduklarını belirterek, “Şimdi
belediyeler  belirledikleri Pazar
yerlerinde pazarcı esnafımızdan
para talep ederek tezgah
konulacak. Esnafımız zaten
ekonomik durumu iyi olsa
dükkan kiralayıp manavlık
yapardı. Bu durum hem esnafımız

için hem de tüketici için kötü olur.
Meyve ve sebze fiyatları
yükselir.Yasa teklifi için bizlerden
görüş alınmasını isterdik” şeklinde
konuştu.

İKİ İLÇEDE YASA DIŞI
UYGULAMA

Bu yasaya rağmen İstanbul’da
Başakşehir ve Beylikdüzü olmak
üzere iki ilçe belediyesi, geçmişte
pazar tezgahlarını şahıslara satma
yolunu uygulamaya kalktı.
Başakşehir Belediyesi 1.5 metre
uzunluğundaki bir tahta tezgahı 20
bin liradan sattı. Yani sebze meyve
satan bir pazarcı 5 tahta için100 bin
lira ödemek zorunda kaldı.
Beylikdüzü Belediyesi de bir tahtayı
7 bin 500 liradan sattı. Bunun
üzerine İstanbul Pazarcılar Odası,
yasadaki, “Pazar tezgahları
satılamaz” maddesine istinaden bu
iki belediyeyi mahkemeye verdi ve
davaları kazandı.

Yani yasa özel pazara izin
vermiyor. Mevcut yasada belediyeler
sadece işgaliye bedeli alabiliyordu.
Ama yeni yasa teklifine göre
belediyeler ya da belediye iştiraki
olan şirketler pazar tahtalarından
ayrıca kira alabilecekler.

1 MİLYONDAN FAZLA PAZARCI, TEDİRGİN



Başlığı doğru okudunuz, olmayacak bir şey
ama oldu. Bilindiği gibi kentsel dönüşümde
apartmanda oturan konut sakinleri mağdur

edilmiyor, kiralarına kadar ödeniyor. Doğrusu da bu
olmalı. Peki ya yıkılan binalarda dükkanı olan esnaf
sanatkarın zararı karşılanıyor mu? Dükkanı ile birlikte
müşterisini kaybeden ve ailesine ekmek parası
götürmeye çalışan esnaf sanatkarın hali ne olacak?
Maalesef bu konuda hiçbir örnek yok. İşin ilginci
“Konut sakinleri tamam ama dükkanı yıkılan es-
nafın zararı ne olacak?” şeklindeki bir soruya bir
belediye başkanının verdiği cevap oldukça ilginç;
“Hiç düşünmemiştik”. Bu cevap da esnafın unutul-
duğunu ortaya koymaya yetiyor. “Yazık” demekten
başka bir şey söylemeye dilimiz varmıyor. 

Değerli okuyucular, esnaf sanatkarlarla ilgili yeni
düzenlemeler ve mevzuat değişiklikleri sürekli
yaşanmakta. Hatta Mart ayı itibariyle yeni düzen-
lemeler adeta birbirini kovaladı. Pazarcılarla ilgili
yeni yasa teklifi, yeni nesil yazarkasa tebliği,
bankaların altın satışının mahkemelik oluşu, kentsel
dönüşümde dükkanları yıkılan esnafın unutulması
ve minibüsçülerin akbile dönüşü gibi önemli gün-
dem maddeleri bu ayın konularını oluşturdu.
Yüzbinlerce esnafımızı yakından ilgilendiren bu ayın
konuları şöyle sıralandı;

5957 sayılı Sebze ve Meyve Ticareti’ni düzenleyen
kanunda değişiklik çalışmaları pazarcı esnafında te-
dirginliğe yol açtı. Türkiye’de bir milyondan fazla
kişinin ekmek yediği pazar yerleriyle ilgili yeni yasa
teklifi pazarcılara yeni bir mali külfet getirecek. Pazar
tezgahlarından kira alınmasını öngören yasa tek-
lifinin, meyve ve sebze fiyatlarını da artıracağı ileri
sürülürken konuyu“Pazarlarımızla oynamayın”
başlığı ile verdik.

Bankaların post cihazı ile birleştirilmiş “Yeni Nesil
Yazarkasa” konusu da geçen ayın çarpıcı konusuy-
du. 3 milyona yakın yazarkasanın 2015’e kadar
değişecek olması esnafa büyük mali külfet getirecek.
Mali hafızaları dolanlar ise hemen yenilenmek
zorunda. Aslında Maliye Bakanlığı’nın kayıt dışını

önlemek amaçlı
69 sayılı bu tebliği
esnafa gerçekten külfet oluşturuyor. Birçok oda
başkanı da “Madem kayıt dışı önlenmek isteniyor.
Bunun faturasını da devlet ödesin” demekten geri
kalmıyorlar. Bu konu da “Piyasalarda yazarkasa
gerginliği” şeklinde sayfalarımızda yer aldı.

Dev sermaye kuruluşları ile esnafın mücadelesi
bu defa da altın sektöründe yaşandı. Bankacılık
Düzenleme ve Denetleme Kurumu’nun (BDDK),
bankalara altın satabilmesine izin veren yönetmeliği
tepki çekti. Karar sonrası harekete geçen İstanbul
Kuyumcular Odası, BDDK’nın aldığı kararın iptali için
İstanbul Nöbetçi İdare Mahkemesi aracılığıyla Danış-
tay’da dava açtı. Altın satışı bankalarla da sınırlı
kalmadı. PTT’nin de gram altın satmaya başlaması,
kuyumcu esnafı adına bardağı taşıran son damla
oldu. PTT'nin 13 ildeki 14 başmüdürlük ile Ankara ve
İstanbul'da belirlenen 2 Pttmatik'te pilot olarak gram
altın satışına başlandığını açıkladı. Bu konu da say-
falarımızda.

Bir önemli konu da kentsel dönüşümde esnafı
mağdur ediyor. Aslında kentsel dönüşümde konut-
larda oturanlar mağdur edilmiyor. Ama yıkılan bi-
nalarda dükkanı olan esnaf sanatkarı düşünen
çıkmadı. Bu konuyu araştıran Küçükköy Birleşik
Esnaf Odası Başkanı Erkan Kaya’nın, “Yıkılan
binalardaki esnafın mağduriyeti ne olacak?”
sorusuna belediye başkanlarından aldığı, “Hiç
düşünmemiştik” şeklindeki cevap, “İHMALİN
BÖYLESİ” dedirtmeye yetiyor. Bu çarpık konu da
sayfalarımızda…

İstanbul Birliği olarak İSTESOB’un son yıllardaki
en önemli uğraşı motorize odaların sorunları oldu.
Özelikle de minibüslerde akbil uygulamasına
geçilecek olması araç sahiplerini kara kara
düşündürmeye başladı. Minibüsçüler akbil uygula-
ması için araçlarını  çift kapılı olanlarla değiştirmek
zorunda kalacaklar. Bu konuda elinizdeki Nisan
sayısında  ayrıntılarıyla yer aldı. Sağlıcakla okumanız
dileyi ile hoşça kalın.

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE
ESNAF 

UNUTULMUŞ!!!  
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İSTESOB’un, İşletmeler Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi’nin kaba inşaatı 
tamamlanırken, İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nde de tatlı bir 
heyecan yaşanmaya başladı.

Başkan Faik
Yılmaz’ın, başkanlığı
süresi boyunca dile

getirdiği ”İSTESOB’un bir
okulu olmalı” söyleminin
gerçekleşmesine sayılı günler
kaldı. İSTESOB’un Kasım ayı
içerisinde İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi’nde temellerini
attığı İşletmeler Üstü Eğitim ve
Teknolojik Merkezi bina
inşaatında sona gelinmesi,
birlik bünyesinde heyecan
yarattı. İnşaat alanında
incelemelerde bulunan
İSTESOB Başkan Vekili İsmail
Taşkın, çalışmaların başarıyla
ilerlediğini yerinde
gözlemledi.

Her bir çimentosunda
İstanbul esnafının emeği bulunan
okulda çalışmalar sorunsuz devam
ediyor. Kaba inşaatın sonuna
gelinirken, sıra inşaatın ince
işçiliğinde olduğu açıklandı. Başkan
Vekili İsmail Taşkın, tamamlanmak
üzere okul karşısında heyecanını
gizleyemezken, verdikleri emeklere
değer bir eserin ortaya çıktığını
söyledi.

İsmail Taşkın yaptığı açıklamada,
”Çok kısa bir süre önce
temellerini attığımız okulda
sınıfların öğrencilerle dolacağı

günlere çok yaklaştık. Şimdiden
o günlerin heyecanı beni sarmış
durumda. Bu eser İSTESOB’un,
İstanbul esnafının medarı
iftiharıdır.”

Bin metrekarelik bir alan üzerine
kurulu okulda 27 sınıf ve 6
laboratuar bulunacak. Ayrıca okul
içinde “Esnaf ve Sanatkarlar
Müzesi” yer alacak. Kaybolan
mesleklerin ağırlıklı olarak
sergileneceği müze sayesinde
öğrenciler, teknolojinin geldiği
noktayı kavrama açısından da

bilgilendirilmiş olunacak.
İSTESOB tarafından kurulan

İşletmeler Üstü Eğitim ve
Teknoloji Merkezi okulunda
teknik eleman yetiştirilecek ve
İstanbul esnafının nitelikli eleman
ihtiyacı karşılanacak. Okulda
teknoloji eğitim müfredatı
uygulanacak. 

İkitelli Organize Sanayi
Bölgesi’nde 4 bin metrekarelik
alanda 1300 metrekare üzerine
bina edilmekte ve 11 bin metrekare
kapalı alan şeklinde planlandı.

İstanbul esnafının gurur abidesinde

sona yaklaşıldı

Başkan Vekili İsmail Taşkın, inşaat alanında incelemelerde bulundu.

İSTESOB OKULU’NDA GERİYE SAYIM BAŞLADI
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Türkiye’de  ilk defa bir
reklamda , “eli açık”,
“sohbete açık”, “dostluğa

açık” sloganıyla esnafı sahiplenen
Şekerbank, bu reklam ile esnaf
sanatkarın gönlünde taht kurdu. 

“Mahalle esnafı dünya kapansa
hep açıktır. Hep de açık olmalı”
diye devam eden reklamın ardından
İstanbulESNAF Dergisi olarak
Şekerbank Yönetim Kurulu Başkanı
Hasan Basri Göktan’ı makamında
ziyaret ettik. Metrocity’nin 14.
katındaki odasında görüştüğümüz
Hasan Basri Göktan’a reklam
projesinin nasıl doğduğunu
“Mahalle bakkalınızdan, mahalle
berberinizden mi esinlendiniz?”
diye sorduk. Son reklam projesiyle
hayli gururlu görünen Hasan Basri
Göktan, kendinden emin bir
tebessümle cevapladı: “Şekerbank
olarak biz hep esnafın yanında
olduk. 60 yıldır beraber
yürüdüğümüz esnafımızın
bugünde yanındayız.”

Hasan Basri Göktan, esnafı
dünden bugüne  topluma
hatırlatmakla kalmayacaklarını,
esnafın büyümesine ve kendini
değiştirmesine de imkan
tanıyacaklarının müjdesini verdi.

Şekerbank, esnafın yüzünü
güldüren yeni kampanyasıyla, her
ayın 15’ini “ Esnafın Günü” ilan etti.
Esnafda heyecan yaratan bu kam-
panyanın ardından görüştüğümüz
Şekerbank Yönetim Kurulu Başkanı
Hasan Basri Göktan’dan esnafı mutlu
edecek yeni açıklamalar geldi.
Esnafın, gelişimine ve büyümesine
destek olacaklarını söyleyen Hasan
Basri Göktan, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği ile işbirliği
yapacaklarının bilgisini paylaştı

Esnafa değer veren bir banka
olduklarını belirten Göktan, 60. Yılını
geride bırakan bir banka olarak,
Türkiye’nin üretim ve istihdam
alanında önemli bir gücü olan
esnaflığı yaşatmak istediklerini dile
getirdi.

Şekerbank’ın harcında esnafın
olduğunu söyleyen Göktan,
Şekerbank’ın esnafı kollayan ve
destekleyen politikasından 60 yıldır
ödün vermediğini kaydetti ve,
“Esnafın Günü” kampanyasının çıkış
noktasının da bu anlayış olduğunu
aktardı.

Düzenledikleri kampanyalara
gelen desteklerden mutlu olduğunu
ifade eden Göktan, kamu
kuruluşlarından, sivil toplumları
kuruluşlarına kadar, geniş bir
yelpazede aldıkları desteğin
kendilerini cesaretlendirdiğini
belirtti.

Avrupa’da herkesin yöre
esnafından alışveriş yaptığını
aktaran Hasan Basri Göktan, aynı
anlayışın Türkiye’de de yeşermesi
için “Esnaf Günü” kampanyasının
önemli bir adım olduğunu ifade etti.

Esnafın yenilenmesi, modernize
edilmesi gerektiği Şekerbank’ın 1
numaralı isminin üzerinde durduğu
bir başka nokta oldu. Karını

ESNAF DOSTU BANKA: Fikret Helvacıoğlu’nun sorularını yanıtlayan Hasan Basri Göktan, 
esnaf dostu bir banka olduklarını söyledi.

Eli açık, sohbete açık, dostluğa açık?

SİZCE KİM?..
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Hasan Basri Göktan

arttırmayı hedefledikleri esnaf
için yeni projeleri olacağını
söyleyen Göktan, gelecekten
umutlu.

Kampanyanın amacını ilk
aşamada, esnafı hatırlatmak
olduğunu dile getiren Göktan,
“Esnafın çevresindeki insanlarla
ilişkisini tahsis etmek istedik. Bu
aynı zamanda sosyalleşmeyi de
teşvik eden bir kampanya. Biz
sadece para kazandırmayacağız,
toplumun birbirleri ile
diyalogunu da sağlamış olacağız”
dedi.

Bu süreçte esnafa da
sorumluluklar düştüğünün altını
çizen Göktan, esnafın değişim
çabalarına yanıt vermesi, uyum
sağlaması gerektiğini söyledi.
Teknolojiden ne kadar
yararlanabiliyoruz sorusunun
önemli olduğuna değinen Göktan,
esnafın girişimci olmasını istedi. Bu
noktada Göktan, eğitim programları,
teknolojik ürünlerin yanı sıra
çevirme kredilerini de esnafın
hizmetine sunmaya hazır olduklarını
bilgisini verdi.

TEDARİK ZİNCİRİ
OLUŞTURULACAK

Şekerbank tedarik zinciri ile ürün
maliyetlerini düşürmeyi hedefliyor.
Uzun zamandır perakende yasasının
yolunu gözleyen ve bir türlü
sevindirici haberi alamayan esnaf,
tedarik zinciri ile önemli bir sorunu
giderecek gibi duruyor. 

Esnafın direk üreticiden
ürünlerini almasını sağlamaya
yönelik projeleri olduğunu açıklayan
Hasan Basri Göktan, esnaf için hayati
öneme sahip bir konu üzerinde
çalıştıklarının farkında olduklarını
söyledi. 

AVM’lerin bakkallardan çok daha
ucuza ürün temin ediyor olması,
piyasadaki ciddi haksız rekabet
yaratan konuların başında yer alıyor.
Tam da bu noktada Şekerbank,
tedarik zinciri ile piyasadaki haksız
rekabetin büyük ölçüde önüne
geçmeyi hedefliyor.

Esnafın bankacılığını,
Şekerbank’ın özel ilgi ve proje alanı
olarak niteleyen Genel Müdür
Göktan, uygulamalarının son derece
yenilikçi olduğunu paylaştı. Esnafı

prosedürlere boğmadıklarını
söyleyen Göktan, “Benzeri batılı
ülkelerde de olan, doğrudan nakit
akışı yöntemi olarak adlandıra-
bileceğimiz bir metot geliştirdik.
Doğrudan nakit akışına dayalı
kredilenme sistemimiz var. Bu
sistemde esnaftan evrak
talebinde bulunmuyor; esnafın
ayağına gidiyoruz.
Değerlendirmeler neticesinde
esnafa bir kredilendirme sistemi
kuruyoruz. Bu sayede 20 bin
kişiye ulaştık” şeklinde konuştu.

Şekerbank’tan, yeni dönem
itibariyle 20’e yakın esnaf
kuruluşuyla protokol yapıldığı
beyan edilirken, yeni bir anlaşmanın
da İstanbul’daki esnaf teşkilatıyla
yapılmasının yakın olduğu bildirildi. 

Hasan Basri Göktan Şekerbank’ın
vizyon belirlediği Anadolu
bankacılığının bir coğrafyayı ifade
etmediğini, hizmet almaya muhtaç,
desteklenmesi gereken her
kurumun, hangi coğrafyada olur
olsun Şekerbank’ın desteğini
arkasına alabileceğini dile getirerek
sözlerini noktaladı.

Hasan
Basri 
Göktan,
“Şekerbank, 
esnafla
büyüdü”

Eli açık, sohbete açık, dostluğa açık?

SİZCE KİM?..

60 YILDIR BERABER YÜRÜDÜĞÜMÜZ ESNAFIN YANINDAYIZ
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EĞİTİM SIRASI 
GENEL SEKRETERLERDE

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’ne bağlı
odaların genel sekreterleri

başkanları gibi eğitim semine-
rinden geçti. Uzman hekimler
tarafından hazırlanan sunumlarla,
yasanın getirdiği hükümler genel
sekreterlere anlatıldı.

İSTESOB’un, İncirli’deki
binasında düzenlenen toplantıda,
esnafın taşıması gereken
sorumluklardan genel sekreterlerin
de bilgi sahibi olması sağlandı.
Geçtiğimiz ay oda başkanları, İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
hakkında bilgilendirilirken, genel
sekreterler de eğitimden geri
kalmadı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, iş
yeri hekimi Hasan Basri Arça, iş
güvenliği uzmanı, Bahadır
Kamarat ve  İstanbul Üniversitesi

Sağlık Bilimleri Fakültesi Öğretim
Görevlisi’nden emekli  Gülümser
Arça, yeni düzenlemeler
neticesinde esnafın üstlenmesi
gereken yükümlülükleri açıkladı.
Uzmanlar tarafından yasa hakkında
bilinmesi gerekenler katılımcılara
açıklandı.

1 Ocak 2013’ten beri yürürlükte
olan yasa 3 kademede hayata
geçecek. Yeni İş Sağlığı ve
Güvenliği Yasası aşamalı olarak 1
Ocak 2013 tarihi itibariyle
yürürlüğe girdi. Yasa uyarınca
işletmelerin iş sağlığı uzmanları ile
anlaşarak risk denetimlerini
yaptırmaları gerekiyor. Uzmanlar
yasa ile iş yeri risk
değerlendirmelerinin bir an önce
yapılmasının şart olduğuna dikkat
çekti.

Yasanın, iş yerlerini tehlike

sınıfına ve işçi sayısına göre
değerlendirdiğini ifade eden
uzmanlar, şu bilgileri verdi: Yasa, iş
yerlerinin tehlikeli sınıfına göre, az
tehlikeli, tehlikeli ve çok tehlikeli
olmak üzere 3 kategoriye ayırıyor.
İş yerlerinin hangi kategoride yer
aldığı risk değerlendirmesi sonucu
ortaya çıkan netice itibariyle, iş
yerinin taşıması gereken
nitelikler de ona göre
belirlenecek. 

İş güvenliği uzmanı Bahadır
Kamarat tarafından 6331sayılı İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
hakkında bir sunum yapıldı.
Kamarat,  işletmelerin yasal
zorunluluk olan risk değerlendirme
çalışmasını mutlaka yapması
gerektiğini vurguladı. Bahadır
Kamarat, yasa kapsamında
periyodik denetimlerin yapılması,

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği, 6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği 
Kanunu hakkında üyelerini bilgilendirmeye oda başkanlarından sonra genel
sekreterleriyle devam edildi.

KAPAK
İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ KANUNU      İLE İLGİLİ EĞİTİMLER DEVAM EDİYOR

Oda başkanlarından sonra genel sekreterler de İş Sağlığı ve Güveniliği Kanunu hakkında bilgilendirildi.
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acil durum planlarının ve
ekiplerinin oluşturulması,
personellere yönelik eğitimler
verilmesi, iş yeri ortam analizleri
yaptırılması gibi birçok konuda
uyulması gereken kuralları ve
alınması gereken tedbirlerin
alınmasının hayati önem arz
ettiğini söyledi. 

Kamarat, Dünya’da her yıl 2
milyon kişinin işle ilgili yaşanan
kazalar yüzünden hayatını
kaybettiğini, 160 milyon kişinin de
meslek hastalıklarına
yakalandığının bilgisini verdi.
Türkiye’de ise 2012 yılı itibariyle
850 kişinin iş kazaları nedeniyle
hayatını kaybettiğini söyleyen
Kamarat, ”Yıllık bazda 850 kişi
hayatını kaybettiği düşünülürse,
yasanın ne kadar önemli bir
soruna parmak istediği
görülecektir” ifadelerini kullandı. 

Uzmanlar, İş güvenliği uzmanı
ve işyeri hekimi çalıştırma ya da
dışarıdan hizmet alma şartı
hakkında merak edilenleri de
açıkladı. Uzmanlar, iş yeri
hekimlerinin,  çok tehlikeli sınıfta
yer alan işyerlerinden, 10
çalışandan az kişinin istihdam
edildiği işyerlerinde yasanın yayım
tarihinden iki yıl sonra;  10 kişiden
az çalışanın olduğu tehlikeli ve az

tehlikeli işyerleri için yasanın yayım
tarihinden üç yıl sonra; 10 ve daha
fazla çalışanı olan işyerlerinden
tüm tehlike sınıfları için yasanın
yayım tarihinden bir yıl sonra
başlayacağını belirtti. 

İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu’nda cezalandırıcı bir
yaklaşım yerine önleyici bir
yaklaşımın esas alındığını belirten
uzmanlar, kanun iş kazası veya
meslek hastalığı yaşanmadan önce
önlem almaya yönelik olduğunu
belirttiler.  İş yeri hekimi Hasan
Basri Arça “Bütün iş yerlerine risk
değerlendirmesi zorunluluğu
getirilmektedir. Risk
değerlendirmesi çok önemlidir,
yapılmadığı takdirde ağır
cezaları vardır. İşveren 80 bin
TL’ye varan cezalar ödemek
zorunda kalabilir. İşveren,
çalışanların sağlık ve güvenliğini
etkileyecek tehlikelerin
belirlenerek gerekli tedbirlerin
alınmasını sağlamakla
hükümlüdür. İş yerleri yapılan
işin niteliğine göre tehlike
sınıflarına ayrıldı” dedi.

Uzmanlar, kamu ve özel sektör
ayrımı yapılmaksızın tüm
işyerlerinin kanun kapsamına
alındığını belirtti. İşyerlinde, iş
güvenliği uzmanı ve iş sağlığı

kurulu oluşturmanın zorunlu
olduğunu belirten uzmanlar, iş
sağlığı kurulu kurma
zorunluluğunun 50 veya üzeri işçi
çalıştıran işyerlerini kapsadığını
açıkladı. 

Devlet, 10’dan az çalışanı olan
işletmelerin iş sağlığı ve güvenliği
hizmetlerinin giderlerini
destekleyecek. 2014 yılına kadar
bir geçiş dönemi olduğunun altını
çizen uzmanlar, bu süre zarfında iş
güvenliği uzmanı istihdam edecek
işletmelerin devlet desteği
alacağını söyledi. 

Yasa, çalışanların işyerlerindeki
iş sağlığı ve güvenliği faaliyetlerine
aktif katılım sağlamasını
öngörüyor. Çalışan kadronun belli
bir eğitime tutulması ve görüşlerin
alınması, işyerlerine koordineli bir
güvenlik ağı oluşturulması
hedefleniyor.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
genel sekreterlerin odaların eli
ayağı olduğunu söyledi. Odaların
en önemli yapı taşı olarak genel
sekreterleri gösteren Yılmaz, bu
noktada verilen eğitimin çok
önemli olduğunu belirtti. Yılmaz,
6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu, bir yasal zorunluluk
olmaktan öte, vicdani hükümler
barındırdığını söyledi.

Konu: İş Sağlığı ve Güvenliği

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ KANUNU      İLE İLGİLİ EĞİTİMLER DEVAM EDİYOR
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İstanbul Elektrik Teknisyenleri
Odası eğitim faaliyetlerine
aynı günde düzenlendiği iki

seminerle devam etti. 23 Mart
tarihinde TÜYAP Fuar Merkezi,
Kalamış Salonu’nda üyelerini bir
araya getiren Elektrik Teknisyenleri
Odası, esnafı yasadaki yenilikler
konusunda bilgilendirdi.

Program, İş Güvenliği Uzmanı
Levent Özden’in, 6331 sayılı İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
semineri ile başladı. Uzman Levent
Özden, 6331 sayılı yasa itibariyle
elektrik teknisyenlerinin üzerine
düşen görevlere bir açıklama
getirdi. 

İş Güveliği Uzmanı Levent
Özden, yasanın iş kazalarını ve
meslek hastalıklarının önleme
adına risk değerlendirmesi
yapılmasını zorunlu hale getirdiğini
açıkladı. Özden, iş yerlerinin yapılan
işin niteliğine göre tehlike
sınıflarına ayrıldığını belirtti. Buna

göre iş yerleri yapılacak
değerlendirme neticesinde çok
tehlikeli, tehlikeli, az tehlikeli olarak
üç kapsama ayrılıyor. Elektrik
teknisyenleri ise çok tehlikeli
sınıfında yer alıyor. 

Daha sonra Almanya Biberach
Üniversitesi’nden Prof. Dr. İsmail
Kaşıkçı, ‘Elektrik tesislerinde pratik
ölçme teknikleri ve normları
uygulaması’ hakkında bir sunum
yaptı. Sunumda Türkiye ile Avrupa
arasındaki çarpıklıklara dikkat
çeken Kaşıkçı, teknisyenleri
uluslararası normlara uyması
konusunda uyardı.

Prof. Dr. İsmail Kaşıkçı, dünyanın
kabul ettiği gerçeklerden uzak
uygulamaların, insan hayatını riske
attığını söylerken, teknisyenlere
bazı tavsiyelerde bulundu. Kaşıkçı,
iş başı eğitimlerin en az okuldaki
eğitimler kadar önemli olduğunu
vurguladı. Meslek ve norm bilgisi
olmayan kişilerin teknisyen

olamayacağının altını çizen Kaşıkçı,
“Hem kendinizi hem de
başkalarının hayatını tehlikeye
atmayın” dedi. 

İstanbul Elektrik Teknisyenleri
Odası Başkanı Osman Yeşilyurt,
esnafın bilgilendirilmesine çok
önem verdiklerine açıklarken,
üyelerinin seminerlere gösterdiği
ilgi dolayı da son derece memnun
olduğunu dile getirdi.

Buradan İstanbul halkına da
seslenen Başkan Yeşilyurt,
“Halkımız elektrikçilerden
ustalık belgesini sormalı.
Belgesi olmayanlardan hizmet
almamalı. Elektrik şakaya
gelecek, küçümsenecek
bir konu değil. Yaşanan acı
hatıralar hala hafızamızda. Bir
yenisinin daha yaşanmaması
için, elektrik tesisatlarımızı
meslekin erbabı olan kişilere
emanet edelim” şeklinde
konuştu.

Elektrik teknisyenleri aynı gün içerisinde hem İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
hakkında hem de elektrik tesislerinde pratik ölçme teknikleri ve normları 
uygulamasına yönelik eğitim aldı. 

ELEKTRİK TEKNİSYENLERİNİN
EĞİTİM MESAİSİ

ELEKTRİK TEKNİSYENLERİ



6331 sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu
hakkında esnafı

bilgilendirme süreci Diş Protezciler
Odası’nın startıyla başladı. Oda
başkanları ve genel sekreterlerin
eğitim seminerlerinden sonra
harekete geçen Umum Diş
Protezciler Odası, üyelerini
İSTESOB’da bir araya getirdi.

Umum Diş Protezciler Odası,
üyelerini İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu hakkında bilgilendirdi ve
üyelere kanunla gelen sorumlulukları
hatırlatıldı. İş yerleri risk değerlendir-
me ölçümlerine göre çok tehlikeli
sınıfında yer alan diş protezciler, İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu hak-
kında yapılan seminerde bir araya
geldi. İSTESOB’un İncirli’deki mer-
kezinde düzenlenen seminere çok
sayıda diş protezi yapan esnaf katıldı.
Umum Diş Protez Teknisyenleri Odası
Başkanı Muharrem Değerli,
üyelerini aydınlatmaya başlayan ilk
oda olduklarını söylerken, esnafın
yeni şartlara bir an önce adapte
olmasını istedi.

Eğitim toplantısına katılan üyeler,
İSTESOB Sağlık Danışmanı
Gülümser Arça, İSTESOB işyeri
hekimi Hasan Basri Arça ve İş
Sağlığı ve Güvenliği Uzmanı Bahadır
Kamarat tarafından kanun hakkında
bilgilendirildi.

Programın açılış konuşmasını
İSTESOB Genel Sekreteri Ömer
Demir ve Diş Protezciler Odası
Başkanı Muharrem Değerli yaptı.
Yasanın insan hayatını garanti altına
almayı amaçladığını ifade eden
konuşmacılar, aynı zamanda insani
bir görev bilinci ile yasaya
yaklaşılması gerektiğini söylediler.
İSTESOB Genel Sekreteri Ömer
Demir, eğitim toplantısından
maksimum verim sağlanacağına
olan inancını dile getirdi ve yoğun
mesaisi nedeniyle toplantıya
katılamayan Bakan Faik Yılmaz’ın
mesajını iletti. 

Oda Başkanı Muharrem Değerli,
NACE Kodlamasına göre diş
protezcilerin ağırlaştırılmış meslek
sınıfına girdiğini ifade etti. Başkan
Değerli, yasanın ağır cezalar

barındırdığı noktasında da üyelerini
uyardı ve “Bu kanunun, açık bir
şekilde biz diş protezcilerin lehine
olduğunu düşünüyorum. Zira,
hepimiz birer ağır işçiyiz.
Mesleğimiz itibariyle iş
yerlerimizde patronluk yapmamız
mümkün değil. Dolayısıyla iş
yerinde bulunan riskler, herkesi
olduğu kadar bizleri de tehdit
ediyor. İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu ile işçimizi de kendimizi
de güven altına alacağız” şeklinde
görüşlerini açıkladı.

İş güvenliği yasası ile iş kazası ve
mesleki hastalıklar yaşanmadan ön-
lem alınması amaçlandı. Uzmanlar,
sayı sınırı olmaksızın memur, işçi,
işveren bütün çalışanların ve tüm
meslek dallarının kanun kapsamında
olduğunu belirttiler. 

İş Sağlığı ve Güvenliği Uzmanı
Bahadır Kamarat yaptığı sunumda, iş
yerlerinin az tehlikeli, tehlikeli ve çok
tehlikeli olmak üzere 3 kategoriye
ayrıldığını aktarırken, diş
protezcilerin çok tehlikeli sınıfında
yer aldığının bilgisini paylaştı.

Diş teknisyenlerine 
İş Güvenliği Semineri

DİŞ TEKNİSYENLERİ AĞIR İŞÇİ SINIFINDA

Umum Diş Protezciler Odası, üyelerini İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu hakkında 
bilgilendirdi.

Diş teknisyenleri İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu Semineri için İSTESOB’daydı.

DİŞ PROTEZCİLER



Silivri Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası, üyelerini
6331 sayılı İş Sağlığı ve

Güvenliği Kanunu hakkında
bilgilendirdi. Silivri Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası (SİBESO) İş Sağlığı
ve Güvenliği Kanunu konusunda bir

seminer düzenledi. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar İş Sağlığı Güvenliği ve
Danışmanlık Şirketi yetkililerinin
sunum yaptığı eğitim seminer, Silivri
esnafından yoğun ilgi gördü.

Gerçekleşen organizasyonda
eğitimler, İSTESOB Sağlık Danışmanı
Gülümser Arça, İSTESOB iş yeri
hekimi Hasan Basri Arça ve İş Sağlığı
ve Güvenliği Uzmanı Bahadır
Kamarat tarafından verildi. Silivri
Belediye Başkan Yardımcısı Zafer
Ercan, SİBESO Başkanı Ali
Tabakoğlu, Silivri Şoförler Odası
Başkanı Zafer Aşkın da seminerde
yerlerini aldı.

SİBESO Başkanı Ali Tabakoğlu, ”Alt

yapımız yeterli olmasa da kanunla
gelen sorumluklarımızı yerine
getirmek zorundayız. Yasanın
vicdani ve yasal bir zorunluluk
olduğu unutulmamalı.
Uzmanlarımızın da üstünde
durduğu gibi 6331 sayılı kanun
insan hayatına verilen değer
neticesinde ortaya çıkmıştır” dedi.

HABER
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Silivri’de İş Sağlığı ve 
Güvenliği Kanunun Semineri

Vergi başkanlarından Faik Yılmaz’a ziyaret

SİLİVRİ BİRLEŞİK

DOLANDIRICILAR ESNAFA MUSALLAT OLDU

Vergi dairesi başkanları, 24.
Vergi Haftası nedeniyle
İstanbul Esnaf ve

Sanatkarlar Odaları Birliği ve
Güngören Birleşik Esnaf Odası
Başkanı Faik Yılmaz’ı ziyaret ettiler.

Bayrampaşa Vergi Dairesi Başkanı
Şahsene Çetin, Güngören Vergi
Dairesi Başkanı İbrahim Gündüz,
Tuna Vergi Dairesi Başkanı Mustafa
Remzi Kurdu, Esenler Vergi Dairesi
Başkanı Hüseyin Şevki Sabır ve
Atışalanı Vergi Dairesi Başkanı
Mustafa Tokdemir gibi isimler
Güngören Birleşik Esnaf Oda
merkezinde Yılmaz’ın konuğu
oldular.

Vergi dairesi başkanları, esnafın
ülke ekonomisi adına ne kadar

önemli bir değer teşkil ettiğini
ifade ederken, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’ı verdiği emeklerden
dolayı kutladılar. Başkan Yılmaz
da, kayıt dışından söz açarak,
esnafın en büyük sorunu
olarak kaçak çalışan iş yerlerini
gösterdi.

Vergi dairesi başkanları, esnafın
ve odaların güçlendirilmesi
hususunda hem fikir olduklarını
belirtirken, ahilik teşkilatının
günümüz temsilcileri durumundaki
esnaf odalarının ülkenin en önemli
yapı taşlarından biri olarak
gördüklerini söylediler.

Vergi dairesi başkanları Vergi Haftası nedeniyle esnaf 
odalarına ziyaretler düzenledi.
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DOLANDIRICILAR ESNAFA MUSALLAT OLDU

Dolandırıcılar şimdi de esnafa musallat oldu. Ellerinde antetli, logolu kağıtlarla
esnafa giden dolandırıcılar, kendilerini oda temsilcisi gibi gösterip yanlarındaki
makbuz koçanlarıyla esnaftan aidat toplamaya başladılar.

İstanbul’da çeşitli semtlerde
esnafı dolaşan dolandırıcılar,
ellerinde İTO ve TESK logolu

yazılı metinlerde adres güncellemesi
yaptıklarını bildirmektedir. Bu arada
aidat borçları bulunduğunu,
gelmişken makbuz karşılığında
tahsil edeceklerini belirten
dolandırıcılar, ödeyenlerden aldıkları
paralarla ortadan kaybolmaktalar.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı Faik
Yılmaz, esnafa çağrıda bulunarak
dolandırıcılara karşı dikkatli
olunmasını istedi. Piyasalarda her
türlü sahte evrakın kol gezdiğini
belirten Faik Yılmaz;“Zaten sıkıntı

içinde olan esnafımıza şimdi de
dolandırıcılar musallat oluyor.
Maalesef çantalarında sahte
evrakla dolaşıp aidat tahsilatı
yapan ya da benzer yollarla para
toplayan dolandırıcılar piyasada
cirit atıyor. Böyle kişiler
geldiğinde esnafımız hangi odaya
üye ise o odayı arayıp sorsunlar.
Hatta bazı kişiler üzerinde Türkiye
Esnaf ve Sanatkarlar
Konfederasyonu (TESK) ile
İstanbul Ticaret Odası (İTO) logosu
bulunan yazılı metinleri getirip,’
Bunu dükkanınıza asın denetçi
gelirse bunu gösterirseniz sorun
yaşamazsınız” diyorlar. Bunlar

tamamen aldatmaca ve
inandırıcılık sağlayarak para
toplama yöntemidir. Esnafımız
dolandırıcılara karşı uyanık olsun”
dedi.

Esnafa götürülen antetli ve
logolu yazılı metnin son bölümünde
şu ifadeler yer aldı:

“Ticaret odalarımızın yapmış
olduğu ADRES ve BİLGİ
GÜNCELLENMESİ doğrultusunda
yapılan bir çalışmadır. Bu belge
işyerlerine dair yapılacak olan
kontrollerde göstererek
güncelleme ve yenileme işlemini
yaptığınızı göstermektedir.”

Bu yazının altında da kabaca
ONAYLANDI damgası yer almakta.

Esnafımız dolandırıcılara
aldanmasın

Başkan Yılmaz, dolandırıcılara karşı esnafın dikkatli olmasını istedi.
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Avcılar Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası
Başkanı Kemal Türk,

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB)
Başkanı Kadir Topbaş’ın gösterdiği
hassasiyeti, bürokratlardan da
beklediğini açıkladı. Türk
bürokrasisinin, meşhur özelliğinden
sitem dolu ifadelerle bahseden
Kemal Türk, bu özelliği anlayışsızlık
ve çözümden uzak bir tavır olarak
nitelendirdi. Türk, UKOME
görüşmelerinde edindiği
izlenimlerin bu fikre kapılmasının
altında yatan neden olduğunu
söyledi. UKOME görüşmeleri
hakkında değerlendirmelerini
sürdüren Başkan Türk,” UKOME
toplantıları, hem bizim için, hem
de toplu ulaşımı sağlıklı bir
zemine oturtmak isteyen İstanbul
Büyükşehir Belediyesi için iyi bir
fırsattır. İki taraf da bunu iyi
değerlendirmeli. Zira bu mesele
sadece minibüsçülerin değil;
bütün bir İstanbul halkının
meselesi. Öncelikle İBB’nin bizim
yasal haklarımız konusunda
azami özen göstermesini
bekliyoruz. Özel sektörün, toplu
ulaşımın bir parçası olduğu
düsturu ile yaklaşılırsa, daha
sağlıklı bir diyalog kurabiliriz.
Yalnız umut ettiklerimizin
gerçekleşmesi adına

bürokratlardan, daire
başkanlarından da anlayış
bekliyoruz. İstanbul Büyükşehir
Belediyesi Başkanı Kadir
Topbaş’ın yaklaşımı ortada; her
zaman yapıcı ve destekleyici oldu
sağ olsun. Aynı özveriyi
bürokratlarından da bekliyoruz”
dileğinde bulundu.

AVUKATLAR BİZE 
GÜÇ KATAR

UKOME ile motorize odaların
arasındaki görüşmelerde avukatların
da odalara destek amacıyla
bulunacak olmaları Kemal Türk’e
göre yerinde bir adım. Hukuki bir
mücadele yürüttüklerini hatırlatan
Türk, avukatların kendilerine değer
katacağını ifade etti ve,” Odaların
sorununu evet en iyi biz biliriz
ama; bunun yolu yordamı nedir
diye sorulduğunda avukatlardan
daha doğru bir adres yok.
Avukatların aramıza katılması,
bizlere yarar sağlayacaktır”
şeklinde konuştu.

İBB’nin İstanbul trafiğini
geliştirmek adına yaptığı yatırımları
destekleyen Türk, kendilerini rahatsız
eden hususun, hazırlanan projelerde
kendilerinin göz ardı edilmesinden
kaynaklandığını söyledi. Otobüs
ihalesini 15 yıl süreyle yapılacak
olmasını vahim ve gereksiz gören

Başkan Türk, UKOME’nin masadan
bu teklifi kaldırmasını bekliyor.
Kazanılmış haklar konusunda
yapılacak tartışmaların süreci
tıkayacağından endişe eden Türk,
İBB’nin daha yapıcı bir rol
üstlenmesini istiyor.

Kemal Türk, AVM’lerin önünde
ücretsiz olarak hizmet veren servisler
için de eleştirilerde bulundu. Servis
araçlarından rahatsız olduklarını
belirten Kemal Türk,”Bu araçların
bedava olduğu bir yanılgıdır.
AVM’lerde alışveriş yapan
insanların cebinden her türlü bu
paralar çıkartılıyor” dedi.

Bölgelerinde çok sayıda AVM
olduğunu belirten Türk,
minibüsçülerin işlerinin zarar
noktasına ulaştığını ifade etti.
Belediye’den, araçlarının AVM’lerin

HABER

KADİR TOPBAŞ YAPICI,
BÜROKRATLARI YIKICI..
Avcılar Şoförler ve Otomobilciler Esnaf Odası Başkanı Kemal Türk, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nden minibüsçülerin yasal haklarının korunmasıyla ilgili 
anlayış bekliyor.

Kemal Türk
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önünden geçmesi için teklifte
bulunduklarını hatırlatan Türk, bu
tekliften de sonuç alamadıklarını
söyledi.

MİNİBÜSLER DEĞİŞMELİ
Kemal Türk, minibüslerin mevcut

tanımlarıyla ve işleyişleriyle para
kazanmasının mümkün olmadığını

belirtti. Minibüslerin, yolcu taşıma
kapasitesinin düşüklüğüne dikkat
çeken Türk, yeni bir düzenleme
gerekliliğinin altını çizdi. Azami 12
yolcu ile evlerinin geçindirmelerinin
güç olduğunu söyleyen Türk,
UKOME’de ısrarcı olacakları konu-
lardan birinin yolcu kapasitesinin
arttırılması olacağını ifade etti.

Minibüs tanımının 1985 yılında
yapıldığını hatırlatan Kemal Türk,
geçen 28 senede ortaya çıkan
değişimlerin, yeni bir tanıma
duyulan ihtiyacı elzem haline
getirdiği görüşünü paylaştı. Başkan
Türk, çağın gereklerine uygun bir
şekilde minibüs tanımının
değişmesini istedi.

Minibüsçülere sertifikalarını Kemal Türk, Başkan Faik Yılmaz ve Kaymakam Savaş Tuncer verdi.

KEMAL TÜRK’ÜN MİNİBÜS YORUMU 

YILMAZ, RADYODA GÜNDEMİ YORUMLADI

İSTESOB Kadın Kurulu Başkanı
Tülay Erünsal’ın hazırlayıp
sunduğu “Esnafça”

programında katılan İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, esnafın sıcak

gündemini değerlendirdi
Radyo İstanbul Ajansı’nda Tülay

Erünsal’ın sorularını yanıtlayan
Başkanı Faik Yılmaz, Pazar yerlerinin
özelleştirilmesine neden tepki

koyduklarını açıkladı.
“Küçük olmadan, büyük
olunmaz” söylemini
yineleyen Başkan Yılmaz,
“Pazar yerleri,
pazarcılarındır”
dedi.

Pazar geleneğinin devam
etmesi gerektiğini söyleyen
Başkan Yılmaz, Pazar yerinde
yapılacak yeni bir
düzenlemenin pazarcı esnafı
vasıtasıyla yapılmasını istedi.

Başkan Yılmaz, AVM’ler

yüzünden köklü bir geçmişi olan
semt çarşılarının yok olmaya
başladığını kaydetti. AVM’lere karşı
olmadıklarının altını çizen Yılmaz,
AVM’lerin tıpkı Avrupa’daki gibi bir
düzene oturtulmasını, şehir dışına
çıkartılması gerektiğini söyledi.

Başkan Yılmaz “Genç
Girişimciler Yetişiyor” ve
“Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Merkezi”
projelerinin meyvelerini yakın bir
zamanda toplayacaklarını bilgisini
verdi.

Denetimlerin son sürat devam
ettiğini açıklayan Yılmaz, kayıt dışı
ile mücadelede belediyelere de
büyük görevler düştüğünü
belirtti. 

Tülay Erünsal’ın radyo konuğu İSTESOB 
Başkanı Faik Yılmaz oldu.
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Maliye Bakanlığı kayıt dışı ekonomi
ile mücadele etmek amacıyla ağır-
lıklı olarak Esnaf ve Sanatkar kesi-

minin ticari işletmelerinde kullandıkları en
önemli araçlardan biri olan ödeme kaydedici
cihazların değiştirilmesi yönünde bir karar
almıştır. 

Bu nedenle Türkiye ödeme kaydedici cihazlar
alanında 1 Temmuz 2013’ten itibaren yeni bir
döneme girecektir.  Maliye Bakanlığı’nın bu
konu ile ilgili yayınladığı tebliğe göre 01
Temmuz 2013 tarihi itibariyle mobil POS
cihazlarının  yazar kasaya dönüşmesi
gerekmektedir. Bu dönüşüme  ilk etapta,
mobil olarak POS cihazı kullanan işletmeler
uyacaklardır.  Daha sonra da sabit POS’lar
birer ödeme kaydedici cihaz şekline
dönüşecektir. 

İşletmeler halen kullanmakta oldukları
cihazlarını 2015 yılı sonuna kadar kullanabile-
cekler; ancak bu arada mali hafızası dolan
cihazlarda, kredi kartıyla satışlarda kullanmak
amacıyla yazar kasa özelliği olan yeni sisteme
uygun POS’lardan satın almak zorunda
kalacaklardır. 

Bu uygulama sonucunda  2015 yılı sonuna
kadar yaklaşık 2 milyon 200 bin yazar kasa
değişiminin gerçekleşmesi öngörülmektedir.
Dolayısıyla yeni cihazların alımı ve servis gider-
lerinin maddi yükü ağırlıklı olarak yine esnaf ve
sanatkarı etkileyecektir. Çünkü halen işletme-

lerde kullanılan yazar kasalar da, kademeli
olarak yürürlükten kaldırılacak ve 01.01.2016
tarihinden sonra artık  tüm işletmelerde, akıllı
pos cihazları kullanılmış olacaktır. 

Maliye Bakanlığı, Gelir İdaresi Başkanlığı’nın
“Kayıtdışı Ekonomi ile Mücadele Stratejisi Eylem
Planı )”  uyarınca yürürlüğe girecek uygula-
mayla online vergi denetimi de sağlanmış
olacaktır. Çünkü kredi kartıyla yapılan her
alışveriş anında Maliye Bakanlığı’nca internet
ortamında görülecektir.  

Yeni tip akıllı cihazlar aynı zamanda fiş
kesme özelliğine de sahip olacağından
alışveriş bilgileri anında Maliye Bakanlığı’na
gidecek, böylece Maliye satış hasılatlarını
bildirmeyen mükellefleri kolayca
belirleyebilecektir. 

Özetle söz konusu cihazlar, hem yazar
kasaların fiş kesme özelliğini yerine getirmesi,
hem de kredi kartı ile işlem yapılmasını sağlaya-
cağından, işletmelerinin herhangi bir zarar
görmemesi için Esnaf Ve Sanatkarlarımızın bu
konu ile hassasiyetle ilgilenmeleri ve muhase-
becileri  ile mutlaka görüşerek bilgi almaları
gerekmektedir.

Ancak zihnimizi 2 soru meşgul etmektedir.
Birincisi yeni nesil POS tabanlı yazar kasa ci-
hazının üretimini yapan Türkiye’de kaç firma
mevcuttur ? İkincisi ise 2 yıl içerisinde 2 milyon
100 bin yazar kasa cihazlarının değiştirilmesi ve
dağıtımı mümkün müdür? 

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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Ak Parti İstanbul
Milletvekili Ünal Kacır,
İstanbul Esnaf ve

Sanatkarlar Odaları Birliği’ni ziyaret
etti. Burada esnaf temsilcileri ile
görüşen Kacır, esnafın sorunlarını
dinledi.

Başkan Faik Yılmaz, İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’nde Ak Parti İstanbul
Milletvekili Ünal Kacır’ı ağırladı.
Esnafın güncel ve köklü sorunlarını
dinleme fırsatı yakalayan Ünal
Kacır, esnafın ülkenin önemli bir 

Ünal Kacır’ın ziyaretinde,
İSTESOB Başkan Vekilleri İsmail
Taşkın, Mustafa Nuhoğlu
yerlerini aldı; esnafın ve
sektörlerinin sorunlarını Ünal
Kacır’a anlattı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
esnafın derin bir açmaza
sürüklendiğini belirtirken, esnafın
mağduriyetinin meclis çatısı altına
taşınmasını istedi. Başkan Yılmaz,
yakın bir zamanda gerçekleşecek
Esnaf Şura’sının verimli geçmesi
için siyasilerinden destek
beklediklerini söyledi.

Ziyaretlerinden ötürü Ünal
Kacır’a plaket takdim edilirken,
Kacır esnafın yanında olmaktan
her zaman mutlu olacağını
yineledi.

Ünal Kacır esnafın sorunlarını dinledi

LOKMAN AYVA’DAN ÇARPICI TESPİT

TBMM’nin renkli
simalarından ve Türkiye’nin
görme özürlü ilk

milletvekili olan eski İstanbul
Milletvekili Lokman Ayva İSTESOB’u
ziyaret etti. Burada Başkan Faik
Yılmaz’la bir kahvaltıda buluşan
Lokman Ayva, esnafın yaşadığı
sıkıntılar hakkında bilgiler aldı.

Lokman Ayva, Türkiye’de yaşanan
eksikliklerin köklü nedenleri
olduğunu ifade ederken, “Geçmişte
sorunlar daima kendi haline

bırakılmış ve bu sorunları
gidermek adına hiçbir adım
atılmamış. Üretemeyen,
sorunlarını çözemeyen ülke
görünümünden çıkıp, çalışan ve
problemlerini aşan bir ülke
olmak istiyoruz” şeklinde
konuştu.

Sosyal sorumluluk projeleri
içinde sıklıkla yer alan Lokman Ayva,
bu sefer İstanbul’un en büyük sivil
toplum kuruluşu olan İSTESOB’da
esnaf temsilcileri ile bir araya geldi. 

Başkan Yılmaz, Lokman Ayva’yı
aralarında görmekten dolayı mutlu
olduğunu söyledi. 2012’nin esnaf
için pek parlak geçmediğini ifade
eden Yılmaz, 2013’de de aynı
tabloların yaşanmaması için
esnafa kulak verilmesi gerektiğini
belirtti.

Esnafın ihmal edildiği
noktasındaki eleştirileri haklı bulan
Lokman Ayva, önceliğin esnafın
mağduriyetini giderici adımlara
verilmesini istedi. 

Ak Parti Milletvekili Ünal Kacır, İSTESOB’da esnafın sorunlarını dinledi.

Soldan sağa; Nazan Yılmaz, Mustafa Nuhoğlu, Lokman Ayva, Faik Yılmaz, Fikret Helvacıoğlu ve Ömer Demir

İSTESOB’DA PARLAMENTER KONUKLAR
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Esnaf Vakfı’nın bağışlarla
ayakta durduğunu ifade
eden Başkan Faik Yılmaz,

buna müteakip bağışların yetersiz
kaldığını aktardı. Başkan Yılmaz,
vakfın gelir kaleminin sadece odalar
olmaması için çalışmalar
yürüttüklerinin bilgisini verdi.
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nden
bir büfe yeri talep ettiklerini
açıklayan Başkan Yılmaz, 24-25 Mart
tarihlerinde Kızılcahamam’da
düzenlenecek çalıştayda başka gelir
kanalları sağlamak için mücadele
vereceklerini kaydetti

Esnaf Vakfı’nın olağan genel
kurulu İSTESOB merkez binasında
yapıldı. İSTESOB Esnaf Vakfı’nın
genel kurulu, yönetim kurulu
faaliyet raporu ve hesap raporunun
okunması ve değerlendirilmesi
gündemiyle Mart ayı içerisinde
gerçekleştirildi. 

Kurul üyelerinin geniş katımlıyla
gerçekleşen kurulda, yönetim
kurulu faaliyet raporu, denetim ve
hesap raporları, vakfa ait
gayrimenkullerin alınması ya da

satılması hususlarını görüşmek
üzere toplanıldı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
vakıf hakkında bilgileri oda
başkanlarıyla paylaştığı toplantıda
divan başkanlığını Mustafa
Nuhoğlu yaptı. Kurulda, yönetim ve
denetim kurulu asıl ve yedek üyeleri
de seçildi. Bütçe ve gayrimenkul
satın alınması, mevcut
gayrimenkullerin satışı, borç
alınması ve borç verilmesi
konusunda yönetim kuruluna yetki
verildi.

Başkan Yılmaz, vakıfların
devletlerin temel harcı olduğu
belirtirken, tarihin vakıf yapılaşması
güçlü olan devletlerin uzun ömürlü
olduğunu gösterdiğini söyledi.
Yılmaz, Osmanlı Devleti’ni örnek
vererek, 6 asrı aşan bir
imparatorluğu idare eden atalarının,
vakıflar sayesinde devletin uzun
ömürlü olmasını sağladıklarını ifade
etti. Hayır yapmayı çok ulvi ve
herkese nasip olmayan bir ayrıcalık
olarak gören Yılmaz, ESVAK’ın bu
anlamda kendileri için bir şans

olduğunu belirtti.
ESVAK 25. Yılını doldururken,

başta vakfın kurucusu Suat Yalkın,
vakıf tarihinde büyük emekleri olan
isimler de unutulmadı; vefat edenler
rahmetle anıldı. Faik Yılmaz, hayatını
kaybeden isimlerden bahsederken,
dünyada asıl olan bir hayır duadan
fazlası olmadığını bir kez daha
anladığını dile getirdi.

Öğrenim bursları verdiklerini
hatırlatan Başkan Yılmaz,
öğrencilerin mezun olup karşılarına
çıktığında yaşadı duyguları
paylaştı. “Allah, herkese hayır
yapmak nasip etsin” temennisinde
bulunan Yılmaz, ESVAK’ın çok
önemli bir amaca hizmet ettiğini
söyledi.

Aksaray’daki misafir evinin
herhangi bir gelir doğurmadığı ve
giderleri çok olduğu için satıldığı
açıklandı. İSTESOB’un yakın
zamanda açmayı planladığı huzur
evi projesi hakkında da bilgiler
verildi. Belediyeden yer tahsis
etmeleri için talepte bulunulduğu
beyan edildi.

ESVAK’A KAYNAK 
ARAYIŞLARI HIZLANDI
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Esnaf Vakfı’nın gelir kaynağının bağışlar ve odalarla
sınırlı kalmaması için yeni projeler ürettiklerini açıkladı.

Başkan Faik Yılmaz, ESVAK için yeni gelir kaynakları aradıklarını söyledi.
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İstanbul Bakkallar Odası
(İSTBAKO ) Yönetim Kurulu
Başkanı ve İstanbul Esnaf ve

Sanatkarlar Odaları Birliği ( İSTESOB )
Yönetim Kurulu Üyesi İsmail Keskin
Başbakanlık Dolmabahçe Ofis’te
Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati
Yazıcı’yı ziyaret ederek kendisine
bakkal esnafı ile ilgili yapacağı
toplantıya davette bulundu. 

Perakende piyasasını düzenleyen
ve bakkalları da yakından ilgilendiren
yasa çalışmaları  sorulan Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı;
perakende piyasası yasa
çalışmalarının devam ettiğini ,
sektörün tüm taraflarının görüşlerini
alarak yeni bir yasa çalışması
içerisinde olduklarını bildirdi.

İSTBAKO Başkanı Keskin,  bu
bilgiyi verdikten sonra yaptığı
açıklamada, “21 Nisan 2013
tarihinde Fatih Ali Emiri Kültür
Merkezi’nde gerçekleştirilecek

olan bakkal esnafı gıda hijyen
eğitiminin 6.sı yapılacak. Eğitimin
ardından düzenlenen  gıda hijyen
belgesi dağıtım törenine, Gıda,
Tarım ve Hayvancılık Bakanı Sn. M.
Mehdi Eker ve Gümrük ve Ticaret
Bakanı Hayati Yazıcı katılmasını
bekliyoruz” dedi. 

İSTBAKO Başkanı İsmail Keskin,
yapılan bu eğitimlerle 1000’in
üzerinde üyenin  belgelendirildiğini,
oda olarak bir çok alanda öncülük
yapmaya devam ettiklerini etti:
“Bakkal esnafının geçmişini
yaşatmak, varlığını sonraki
kuşaklara aktarmak adına Milli
Eğitim Bakanlığı ile ortak bir
çalışma içerisine girdik. Lise ve
dengi okullarımızda ‘TARİH
CANLANIYOR’ Bakkal temalı
fotoğraf ve kompozisyon
yarışması düzenliyoruz. Bu sadece
bir yarışma değil. İnşallah
sonuçlarıyla esnafa ne kadar

ihtiyaç olduğunu gösteren bir
tablo çıkacak karşımıza. Belgeseli
ve fotoğraf sergisini yaparak,
esnaf hakkında yazılan onca
değerli yazıları kamuoyuyla
paylaşarak bu gururu beraber
yaşayacağız. Esnafa her dönemde
her şekilde ihtiyaç olduğunu
ortaya koyacağız.” 

Başkan Keskin oda yönetimine
oturmak için gelmedikleri, hizmet
vermek için geldiklerini ifade ederek,
“Bakkal ’ın perakende piyasasında
korunması gerektiğinden, ilçe
tarım müdürlüklerine kayıt
konusundaki sorunlarından,
yumurta satışındaki yüksek
tutardaki cezalarına kadar birçok
konuda mücadele verip,  ulusal
basında sesimizi duyurmaya
çalıştık. Sorunlar konusundaki her
türlü mecraya gittik, yılmadan
gideriz de. Sadece sorunlar deyip
felaket  tellallığı yapmadan
hareket ediyoruz. Bayat ekmek
konusunda devletimizin ve
milletimizin yararına olacak
çalışmalarda bakkal yerini aldı.
Bakkal üzerine düşeni yapmaya
devam edecek. Yeter ki esnafımıza
sahip çıkılsın” şeklinde konuştu.

Keskin, Bakan Yazıcı ve Eker’i
hijyen toplantısına davet etti

İsmail Keskin, Bakan Hayati Yazıcı’yla Dolmabahçe Ofisi’nde görüştü.
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Dev sermaye kuruluşları ile
esnafın mücadelesi bu
sefer altın sektöründe

yaşandı. Bankacılık Düzenleme ve
Denetleme Kurumu’nun (BDDK),
bankalara altın satabilmesine izin
veren yönetmeliği tepki çekti. Karar
sonrası harekete geçen İstanbul
Kuyumcular Odası, BDDK’nın aldığı
kararın iptali için İstanbul Nöbetçi
İdare Mahkemesi aracılığıyla
Danıştay’da dava açtı.

Altın satışı bankalarla da sınırlı

kalmadı. PTT’nin de gram altın
satmaya başlaması, kuyumcu esnafı
adına bardağı taşıran son damla
oldu. PTT'nin 13 ildeki 14
başmüdürlük ile Ankara ve
İstanbul'da belirlenen 2 Pttmatik'te
pilot olarak gram altın satışına
başlandığını açıklandı.

Konuyu mahkemeye taşıyan
İstanbul Kuyumcular Odası, haklı
olduklarından kuşku duymuyor.
Sermaye kuruluşları tarafından
esnafa yaşam alanı bırakılmadığı

Kuyumcular bankalarla rekabet etmek istemiyor.

Bankaların 
altın satışı mahkemelik
Bankalara ve PTT’ye Cumhuriyet ve ziynet altınları alıp satma yetkisi verilmesinin
ardından Kuyumcular Odası harekete geçti ve yönetmeliğin iptaline yönelik 
Danıştay’da dava açtı.

Alaattin Kameroğlu
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ifade edilirken alınan son karar ise
kuyumcuları çileden çıkarmış gibi
görünüyor.

Kuyumcular Odası yaptığı
açıklamada, dev sermaye kuruluşları
olan bankalar ile sarraf ve kuyumcu
esnafının eşit olmayan koşullarda
rekabete sokulduğu gerekçesiyle
yönetmeliğin iptalini istediklerini
belirtti. BDDK’nın son düzenleme ile
esnafın mağdur edildiği belirtilirken,
hukuki mücadeleden geri adım
atılmayacağının da altı çizildi. 

İstanbul Kuyumcular Odası,
Türkiye’de yaklaşık 25 bin sarraf ve
kuyumcu esnafı olduğunu, bu
kişilerle doğrudan ve dolaylı
ekonomik ilişki içerisinde olan
yaklaşık 1 milyon kişinin
bulunduğunu öne sürerek, söz
konusu 1 milyon kişinin eşit
olmayan bu rekabet koşullarından
etkileneceğini ve bu yönetmeliğin
sosyal düzende rahatsızlıklar
doğurabileceğini savundu.

İptal davasında, bankalara
Cumhuriyet Altını sikkeleri ile
Cumhuriyet ziynet altın ticareti
yapma yetkisinin verilmesinin
bankaları bu alanda tekelleştireceği,
esnafın bu piyasadan silineceği
yönünde gerekçeler yer aldı.

Açıklamada ayrıca, KDV Kanunu’nun
17. maddesinin sadece külçe altın
ticaretini istisna tuttuğundan ve
bankacılık hizmetlerinden hiçbiri
katma değer vergisine tabi
olmadığından bankaların sadece
külçe altın alım satımı yapabildiği
hatırlatıldı.

İptal gerekçesinde, söz konusu
yönetmelik ile bankalara farkında
olunmadan, normalde katma değer
vergisine tabi olan bir ticareti, katma
değer vergisiz yapma olanağı
getirildiği ve devletin vergi kaybına
uğrayacağı vurgulandı. 

Kuyumcular, bankaların
geçtiğimiz yıl içerisinde rekor
seviyelerde kar açıkladığını
hatırlatırken, şimdi de esnafın
ekmeğine göz dikilmiş olmasına
tepki gösterdi. Esnafın bankalarla
rekabet etmek gibi bir durumunun
olamayacağının belirten
kuyumcular, gözlerini Danıştay’dan
gelecek habere çevirdi.

Hükümetin “yastık altındaki”
altının, bankalar tarafından
mevduata dönüştürülmesi ve
kazandırılmasını sağlamak amacı ile
yürürlüğe soktuğu yönetmeliğe izin
verilmesinin Bankacılık Kanunu’nun
ilgili maddelerine de aykırılık

içerdiğini ekleyen İstanbul
Kuyumcular Odası bu yönetmeliğin
yürütmesinin durdurulmasını ve
iptalini talep etti.

Bankaların altın satmasına her
fırsatta karşı olduklarını dile getiren
kuyumcular, bu konudaki
kararlılıklarını sürdürüyor. Uzlaşma
zemini aramak için Ocak ayında
Türkiye Bankalar Birliği ile görüşen
kuyumcu oda başkanları, Şubat
ayında ise Bankacılık Düzenleme ve
Denetleme Kurumu (BDDK)
binasının önüne siyah çelenk
bırakmıştı. Kuyumcular Odası,
bankalara esnafla rekabet
edecekleri bir ticari faaliyet alanı
yaratıldığını belirtirken, bunun
esnafın ihmal edilmesi, gözden
çıkarılması anlamına geldiğini beyan
etti.

İstanbul Kuyumcular Odası
Başkanı Alaattin Kameroğlu olması
gerektiği gibi esnafın hakkını
aramak için mücadele verdiklerini
söyledi. Kameroğlu, “Herkes kendi
işini yaparsa daha doğru olacaktır
kanaatindeyim. Bu piyasalara
düzen getirecektir. Şimdiki hali ile
herkesin birbirinin işine göz
dikmesinin kabul edilebilir bir
tarafı yok” şeklinde konuştu. 

Bankalara da altın satışı yapabilme yetkisi verildikten sonra, gözler Danıştay’a çevrildi.

Kameroğlu, “Herkes işini yapmalı”
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Odalar üyelerine daha iyi
hizmet verebilmenin
yarışına girdiler. Bu

alanda Yufkacılar ve Kadayıfçılar
odası motorlu kurye sistemini
kullanarak hızlı çözümler üretmeye
başladı. “Esnafı beklemiyoruz;
ayağına gidiyoruz” diyen oda
başkanı Ayhan Ünal, üyelerinin de
bu durumdan son derece memnun
olduğunu dile getirdi.

Motorlu kuryenin İstanbul’un her
köşesine ulaştığını ifade eden Ünal,
üye aidatlarını da bu yolla
topladıklarını kaydetti. İstanbul’un
tamamına hakim olan bir oda
oldukları için, böyle bir yola
başvurduklarını açıklayan Ünal, bu
sayede esnafın odaya olan
güveninin de arttığını belirtti.

Başkan,
İstanbul
trafiğinin
keşmekeşinden
kurtulacak en
iyi aracın,
motosiklet
olmasından
dolayı,
seçimlerini
motordan yana
kullandıklarını
açıkladı. Oda
başkanlığındaki
ilk dönemini

yaşayan Ünal, geçmişte yaşanan bazı
sıkıntılar yüzünden esnafın gözünde
güven kaybına uğradıklarını iddia
etti. Göreve geldiği ilk günden beri,
kendilerini bu güven ortamını tesis
etmeye adadıklarını söyledi ve
görüşlerini şu şekilde açıkladı:” Biz
ilk önce güven kazandık, sonra
aidat toplamaya başladık.
Geçmişte yapılan bazı hatalar,
üyelerimiz gözünde odamızın
imajını zedelemişti. Biz göreve
başladığımız gün, aleyhte olan
imajı düzeltmeye adadık, bunu da
büyük oranda başardık.” 

Yeni Gıda Yasası hakkında da
açıklamalarda bulunan Ayhan Ünal,
”5996 sayılı Yeni Gıda Yasası,
medeni uygulamalar barındırıyor.
Yasa ile gelen normlar, artık

çağdaş dünyanın elzem kabul
ettiği uygulamalar. Bu noktada
artık üretici, tüketici ve elbette
denetleyici pozisyonunda olan
kurumların üstüne düşeni
yapması gerekiyor" dedi.

Bilindiği üzere üye aidatlarının 2
taksit üzerinden ödenmesi
mümkün. Ünal bu noktada bir soru
işareti bırakarak bazı tesviyelerde
bulundu. Ödeme seçeneklerine
esneklik kazandırılması gerektiğini
ifade eden Ünal, taksit sayısının
arttırılmasını bekliyor. Başkan,”245
TL olan aidat bedelini tahsis
etmek istediğimizde esnafın
cebinden 100 TL çıkıyor. Ödemesi
gereken en az tutar 122 lira
olduğundan biz bunu alamıyoruz,
alacağımız 100 TL’den de
oluyoruz. Buna çözüm getirilirse
odaların aidatları toplamada,
ellerini güçlenecektir
kanısındayım” şeklinde konuştu.

Süpermarketlerin raflarında,
vakumlu ambalajlarda satılan
yufkalara da değinen Ünal,
”Teknoloji ile yapılan bu yufkalar,
ürününün ömrünü uzatırken,
insanın ömrünü kısaltıyor.
Vatandaşlarımızın gördüğü,
bildiği yer olan biz esnaflarımızı
tercih etmesi, onların sağlığı için
en doğrusu olacaktır” ifadelerini
kullandı.

HIZLI HİZMET
KESİN ÇÖZÜM
Yufkacılar ve Kadayıfçılar Odası hizmet alanını genişleterek üyelerine daha
iyi hizmet vermenin peşinde…

Yufkacılar Odası motorlu kurye sistemini kullanıyor.



37 İstanbul Esnaf

Sadece İstanbul ilinde günde
2 milyon ekmeğin israf
ediliyor olması, kamu ve

sivil toplum kuruluşlarını harekete
geçirdi. Tüm Türkiye genelinde
yürütülen ekmek israfının
önlenmesine ilişkin kampanya
Güngören’deki kamu ve sivil toplum
kuruluşlarının da desteğini aldı. 

Güngören Kaymakamlığı Toplantı
Salonu’nda bir araya gelen yetkililer;
okullar, toplu tüketim yerleri, fırınlar
ve ekmek satış yerlerine yönelik
olmak üzere eğitim ve yayım
çalışmalarının yapılmasına ek olarak
konu ile ilgili kısa film, afiş, broşürler
hazırlanmasına karar verdi.

Toplantıya, Güngören Kaymakamı
Zafer Orhan başkanlık ederken,
Belediye Başkan Yardımcısı Derviş
Kahraman, Güngören İlçe Gıda ve
Tarım Hayvancılık Müdürü Erman
Karaman, Güngören İlçe Milli Eğitim
Müdürü Abdullah Nurkan,
Güngören Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkan Vekili Nezir
Kinin, Müftü Vekili Hıdır Baybora,

GÜSİAD Başkan Yardımcısı Erol Çetin
toplantıya iştirak eden isimler oldu.

Toplantının açılış konuşmasını
yapan Güngören Kaymakamı Zafer
Orhan, ekmek israfına dur deme
vaktinin çoktan geldiğini söylerken,
Güngören’deki dayanışma sayesinde
bu kampanyadan alınlarının akıyla
çıkacaklarından emin olduğunu
söyledi. Türkiye genelinde
“Ekmek İsrafının Önlenmesi “ ile
ilgili başlatılan kampanya
çerçevesinde Güngören İlçesi olarak
üzerlerine düşen görevleri yerine
getirmek adına tüm resmi kurumlarla
ve sivil toplum kuruluşlarının
temsilcileri ile bir yol haritası
belirlemek için bir toplantı
düzenlediklerini açıkladı.  

Türkiye’de yılda yaklaşık 1,5 Milyar
TL tutarında ekmeğin israf edildiğine
değinilerek, Güngören’de ekmek
israfının önlenebilmesi için yapılacak

çalışmalar konusunda katılımcılar
düşüncelerini aktardı. Toplantı
sonucunda öncelikli olarak, “Ekmek
İsrafının Önlenmesi” konusunda
yapılacak çalışmaların koordine
edilebilmesi ve izlenebilmesi için
komiteler oluşturulması
kararlaştırıldı.

Toplantıda alınan kararlardan
bazıları şu şekilde; resmi ve Sivil
Toplum Kuruluşlarının web
sitelerinde
www.ekmekisrafetme.com
adresine link verilmesinin sağlanacak
ve okullara, lokantacılara, fırıncılara,
ekmek satış yerlerine yönelik
eğitimler düzenlenecek. Az gramajlı
ekmeklerin üretiminin teşvik
edilmesi, ekmeğin bilinçli tüketiminin
sağlanması, bayatlamış ekmeğin
tekrar kullanımı konularında eğitim
ve yayım çalışmalarının yapılmasına
karar verildi.

GÜNGÖREN
“EKMEK İSRAFINA DUR” DEDİ
Ekmek israfının ciddi
boyutlara ulaşması, 
yetkilileri hareket geçirdi
ve israfın önlenmesine
yönelik bir dizi eylem
planı üzerinde anlaşıldı.

Güngören’de ekmek israfını önlemek için güç birliği oluştu.



38İstanbul Esnaf

HABER

Bayat ekmeğini getir
tazesini götür
kampanyası, fırıncıların

sert tepkisiyle karşılaştı. Kendilerinin
dahil edilmediği ve fikir alınmadan
düzenlenen bir uygulamanın
geçersizliğine işaret eden fırıncılar
tepkili. Konu üzerine açıklamalarda
bulunan İstanbul Fırıncılar Odası
Başkanı Fahri Özer, ”Bu kesinlikle
bizim kampanyamız değil; ne
hakla benim fırıncıma dikte
ettiriliyor” dedi.

Ekmek Sanayi İşverenler
Sendikası ‘Bayat Ekmeği Getir-Taze
Götür’ kampanyasını duyurmuş,
Şubat ayı içersinde de bu
uygulamanın başlayacağını
açıklamıştı. Hararetli tartışmalara
sebebiyet veren kampanya Ekmek
Sanayi İşverenler Sendikası’nın
açıklamasına göre ileri bir tarihe
ertelendi. Ama tartışmalar dinmedi.

Fırıncılar Odası Başkanı, esnafının
alın teri üzerinden nemalanmaya
yönelik çabalara set olmaya devam
edeceğini söyledi. Sendika’nın,
projenin amacını, ekmek israfını
önlemek, bayat ekmeklerin nasıl
tüketileceği konusunda tüketiciyi
bilinçlendirmek, fırından ekmek
alınmasını özendirmek, ekmek
israfının fırınlardan alınan ekmeğin
zayi edilmesinden değil, başka
yerlerde bu zayiatın olduğunu
kanıtlamak gayesiyle

düzenlendiğini açıklaması üzerine
de eleştirilerini şu şekilde sıraladı:
”Bu kampanya bir maddi külfet
doğuruyor. Kim üstleniyor bu
projeyi, bir sponsoru ya da bir
destekçisi söz konusu mu?
Burada bir maliyet var. Bunun da
birileri tarafından karşılanması
gerekir. Ama kampanyanın içeriği
gösteriyor ki, bu yük tamamıyla
fırıncının üstünün bindirilmeye
çalışılıyor.” 

İsrafı önlemek için atılan her
adıma destek olacaklarının sözünü
veren Özer, kampanyanın israfı
önlemek amacıyla yapıldığının
açıklanmasını, projenin maskesi
olarak görüyor. İsrafı önlemek için
adımlar atılması gerektiği
noktasında hem fikir olduğunu
belirten Özer, bayat ekmeğini getir
taze götür kampanyasının ise bu
sorunun giderilmesine yönelik
uygun bir adım olamayacağını

Fahri Özer

SOFRADA YENİ TREND
SİYAH EKMEK
Fırıncılar Odası Başkanı Fahri Özer, üstüne vazife olmayan kuruluşların, fırıncının
ekmeği üzerinden kampanyanlar düzenlenmesini eleştirdi.
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belirtti. Kampanyanın israfı önlemek
bir tarafa dursun daha arttıracağını
düşünen Özer, “Kimi insanlar nasıl
olsa bayatları geri alıyorlar
diyerek, ihtiyacından çok fazla
ekmeği evine götürecektir.
Haliyle bayat sayısı da artacaktır”
dedi.

EKMEK KARARIYOR
Başbakan R.Tayyip Erdoğan,

“Beyaz ekmeği sofralarımızdan
kaldıralım. Has buğdaydan
yapılmış ekmekler üretelim.
Bunun yanında kepek oranı
yüksek ekmeği sofralarımıza
getirelim” açıklaması yapmıştı.
Kamuoyunun da yakından takip
ettiği beyaz-siyah ekmek
tartışmaları sürerken, Gıda Tarım ve
Hayvancılık Bakanlığı yeni bir tebliğ
hazırladı. 

Ekmek tebliğin ardından un
tebliğinin de yayınladığını
anımsatan Başkan Özer, randıman
oranlarının 0.75 ile 0.90 arasında
belirlendiğini belirterek, kepek
oranın arttırılacağını bildirdi. Bir de
tavsiyede bulunan Fırıncılar Odası
Başkanı, beyaz ekmekten esmer
ekmeğe geçiş sürecinin
yasaklamalarla yapılmamasını salık
verdi. Yasakların, Türk halkının
gözünde her zaman cazip bir tarafı
olduğunu kaydeden Özer, halka
neden esmer ekmeği kullanması
gerektiği uygun bir dille
anlatılmasının önemine dikkat çekti.
Beyaz ekmeğin asırlık bir geçmişi
olduğunu hatırlatan Fahri Özer,
insanları alışkanlarından
koparmanın zor olacağını ifade etti.

Bugün ekmekteki randıman
oranlarının 50’lerde seyretmesini
yadırgayanların hafızlarını
tazelemesini isteyen Özer, randıman
oranının 80 olduğu dönemleri
hatırlattı. Bugün ekmekte olması
gereken randıman oranını

zamanında yakaladıkları söyleyen
Özer, “Bu oranları 80’lerden
50’lere biz düşürmedik” şeklinde
konuştu.

Beyaz ekmeğin sağlıksız
olduğuna ilişkin eleştirilere de
cevap veren Özer, akademisyenler
ile yürüttüğü çalışma neticesine
”Beyaz ekmek faydalıdır; esmer
ekmek daha da faydalıdır”
tespitinde bulunmanın daha doğru
olacağını ifade etti.

4 YIL SONUNDA GELEN ZAM
İstanbul Fırıncılar Odası’nın

aldığı karara göre İstanbul'da 250
gr'lık ekmek 1 liraya satılacak. 300
ve 350 gr'lık ekmek fiyatlarında ise
15 kuruşluk artışlar yapılacak. Esnaf
odası,  zammın, un ve maya
maliyetindeki artıştan
kaynaklandığı açıkladı.

İstanbul Fırıncılar Odası'ndan
alınan bilgiye göre un ve maya
maliyetlerindeki artış nedeniyle
ekmeğe zam kararı alındı. Un ve
maya fiyatlarının son bir yılda

yaklaşık yüzde 25 arttığını belirten
fırıncılar, ekmeğe zam yapmanın da
kaçınılmaz hale geldiğini belirtti. 

4 yıldır ekmeğe zam
yapmadıklarını dile getiren Özer, bu
süre zarfında fırıncının çok büyük
bir özveride bulunduğunu söyledi.
Başkan Özer, doğalgazdan benzine,
un fiyatlarına kadar fırıncının en
önemli gider kalemlerinde yüzde
25’i aşan zamlar yapıldığının altını
çizdi. En son zam yaptıklarında
benzinin litre fiyatının 2.78 kuruş
olduğunun bilgisini veren Özer,
bugüne gelindiğinde ise benzinin 5
lira sınırına dayandığını hatırlatarak,
”Bir tarafta yüzde 100’lük bir
artış söz konusu iken, fırıncı
bütün kalemlerdeki artışlarına
rağmen, fiyatlarını stabil hale
getirmiş ise, meslektaşlarım her
türlü takdiri hak ediyor demektir.
Artık yüklenilmesi mümkün
olmayan maliyetler sonucu bir
zaruret haline gelindiği için zam
kararı aldık” diyerek sözlerini
noktaladı.

Fırıncılardan Başbakan’ın sözlerine destek
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Kentsel dönüşüm sonrası
esnafın hali ne olacak
sorusu gündeme geldi,

ama biraz geç kalınsa da
yetkililerin, “Hiç düşünmemiştik”
şeklindeki cevabı oda başkanlarını
çılgına çevirdi.

Kentsel dönüşüm kapsamında
dükkanları yıkılması planlanan
esnaf, ne yapması gerektiği
konusunda bir bilgi sahibi
değil. Gaziosmanpaşa Küçükköy
Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası
Başkanı Erkan Kaya, kentsel
dönüşümün esnafı zor durumda

bıraktığını ve
esnafın cevap
bekleyen
yüzlerce
sorusu dile
getirerek,
belirsizliğin
sürdüğünü
aktardı.

Kentsel
dönüşümle
ilgili
çekincelerini
odalarına
ileten esnafa
cevap
vermekte
güçlük
çektiklerini
kaydeden

Erkan Kaya, sorumlu kişilere bu
muallak tabloyu aydınlatmaları
çağrısı yaptı. 

Erkan Kaya, esnafın kentsel
dönüşüme yönelik hayati önem
taşıyan soruları şöyle sıraladı: 

“-Belirli müşteri potansiyeli
olan esnafa emsal teşkil edecek
bir işyeri verilecek mi?

-Mahallelerde esnaf ve
sanatkara uygun çarşılar
düşünülmekte midir? 

-Taşınma masrafları, kira
giderleri ödenecek mi? 

-Taşınma ve kira farkı giderleri

ödenecek midir? “
Kentsel dönüşüme karşı

olmadıklarının altını çizen Erkan
Kaya, İstanbul halkının yararına
olacak projelerin her zaman
arkasında durduklarını ifade etti ve
şöyle devam etti:” Hepimizin
dileği daha huzurlu, güvenli,
çağdaş şehirlerde, binalarda
yaşamaktır. İlçemizdeki depreme
dayanıksız; alt yapısı, sosyal
tesisleri yetersiz binalarda
oturmayı hiçbirimiz istemeyiz.
Evimiz kentsel dönüşümden
dolayı yıkıldığı takdirde
evimizi taşırız ve yeni evlerimiz
bittikten sonra gelir yeni
yerlerimize yerleşiriz. Ama
esnaf için aynı durum söz
konusu  değildir. Dükkanı
yıkılan esnaf, yarın evine
ekmek götüremez hale gelir,
dükkanını taşısa bile yıllarca
emek verdiği işi elinden
gidecek ve eski haline gelmesi
mümkün olmayacak ve hatta
bazıları işini kaybedecektir.
Esnafın yanında çalışmakta olan
insanların ve ailelerinin bu
mağduriyetlerinin giderilmesi
için oda olarak gereken bütün
desteği vermeye hazır
olduğumuzu ilçe
belediyelerimize de
bildirdik.”

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE
ESNAF UNUTULDU MU!!!
Kentsel dönüşümle birlikte dükkanlarını terk etmek zorunda kalacak esnaf için
endişelenen Küçükköy Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı Erkan Kaya, 
esnafın mağdur edilmemesini istedi.

Erkan Kaya

Konut tamam, ya dükkan mağdurları?



Çevre ve Şehircilik Bakanlığı
ve Birleşmiş Milletler Sınai
Kalkınma Teşkilatı, İMESOB

ile İstanbul Buzdolabı Soğutma ve
İklimlendirme Teknisyenleri Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın desteğiyle
OTİM Yönetmeliği’ne yönelik bir
çalıştay düzenlendi. Uzmanlar,  iklim
değişikliğinden ve ozon
tabakasındaki incelmelerin önüne
geçmek adına atılması gereken
adımlar hakkında bir bilgilendirme
yaptı.

Çalıştay’da konuşmacı olarak yer
alan Birleşmiş Milletler Sınaî
Kalkınma Teşkilatı (UNİDO) Mali
Uzmanı Sherif Mohammed, UNİDO
Türkiye Temsilcisi Süleyman Yılmaz,
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı Ozon
Tabakasının Korunması Şubesi’nden
Pervin Doğan, proje ortağı Pan Gulf
Endüstriyel sistemler şirketinden
uzmanlar, Phillip Parker ve Abdul
Mohsin Al-Ghandi OTİM
yönetmeliği hakkında sunumlar

gerçekleştirdi.
İstanbul Buzdolabı Soğutma ve

İklimlendirme Teknisyenleri Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı Özcan
Saraçoğlu çalıştayın tüm taraflarına
katkılarından dolayı teşekkür
ederken çalıştaya destek verme
gerekçelerini şu şekilde açıkladı:
”Özellikle bizim soğutmada
kullandığımız gazlar ozon
tabakasına zarar verici maddeler
içeriyordu. Üyelerimizi bu
çalıştaya davet ederek, eğitim
seminerleri sayesinde ozon
tabakasına zarar vermeyen
maddelere geçiş sürecinin daha
başarılı olmasını istedik. Eğitimler
faydasını kısa sürede gösterecektir
temennisi taşıyorum.” 

Uzmanlar, dünyada ozon tabakası
ile ilgili çalışmaların 1987 yılında
imzalanan Montreal Protokolü’nün
baz alınarak yürütüldüğünü belirtti.
Ozon tabakası ve ilkim değişikliği ile
ilgili en kayda değer antlaşmanın

Montreal Protokolü olduğunu
söyleyen uzmanlar, Türkiye
Cumhuriyeti’nin de 1991 yılında beri
bu protokole taraf olduğunu
hatırlattı ve ozon tabakasını incelten
maddelerin ihracatının
yasaklandığının notunu düştüler.

Söz konusu protokol ulusal ve
uluslararası çalışmaların izlenmesi,
koordinasyonu ve ozon tabakasına
zarar veren maddelerin üretim ve
tüketimlerinin kontrol altına alınarak,
bir takvim çerçevesinde aşamalı
olarak kullanımlarına son verilmesini
amaçlamaktadır. 

Ozon Tabakasının Korunması
Şubesi’nden Pervin Doğan,
Türkiye’nin protokole uyum
sağlamak üzere, konuya ilişkin
geleceğe dönük politika ve yasal
düzenlemeler belirli aralıklarla
düzenlendiğini ifade ederken,
sektörün katılımı adına gerçekleşen
bu gibi seminerlerin çok önemli
olduğunu kaydetti.

İklim değişiklikleri ve ozon tabakasındaki incelemeler çalıştayın ana konusu idi.

“Kullanımı sonlandırılan, ozon tabakasını incelten maddelerin yönetimi ve bertarafı
konulu teknik çalıştay” 18-19 Mart tarihlerinde İSTESOB’da düzenlendi. Uzmanlar,
yapılan antlaşmalar gereğince ozon tabakasına zarar veren maddelerin ihracının ve
kullanımının yasaklandığını açıkladı.

Ozon tabakasını incelten 
maddelerin ihracatı artık yasak
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İstanbul Video, Plak, Kaset,
CD, İletişim ve İnternetçileri
Odası Başkanı Birol Aldam,

interneti 21. yüzyılın mayası olarak
gördüğünü söyledi. Bu gerçeğin
de, bu meslekte tutunmak isteyen-
lere zorluklar çıkarmasının yanında
büyük avantajlar sağladığının da
altını çizdi. Başkan Birol Aldam,
”İnternet, son asrın peyniri
ekmeği, olmazsa olmazı… Çağın
en üretken ve müşteri kitlesini
hiçbir zaman kaybetmeyecek iş
kolu. Bu yönüyle meslek erbabı
insanlar için büyük bir nimet. Öte
yandan, internet, teknolojinin
yeniliklerine çok çabuk adapte
olabilen bir mecra. Haliyle siz de
en az rakipleriniz kadar yenilikçi
olmanız gerekiyor. Burada geri
kalmak, bir yılla, günle değil,
saatle bile ifade edilebilir.
İnterneti bir kazanç aracı olarak
görmek isteyenler, bu hızı
yakalamakta ne kadar atik
davranırsa, o denli başarılı
olacaktır” dedi. 

Kendinden de örnek veren
Aldam, video, plak kullanımının
sıfırlarda seyrettiği dönemlerde, bu
işi yapmakta direnmiş olsalardı,
”Sonumuz hüsran olurdu” dedi.

Aldam, ”Video, plak, kaset
artık gençliğimizin hoş bir sedası
olarak geride kaldı. Biz sektör

dibe vurmadan önce geleceği
gördük, Başkanımız Faik
Yılmaz’ın da sayesinde CD ileti-
şim, internetçileri, odamız kapsa-
mı altına aldık. Hızlı davrandık.
Kadere boyun eğseydik; şimdi
ah’lar vah’lar arasında geçmişi
anan bir insan olup çıkardık.
Şükür ki hala işlerinin başında
olan insanlarız” şeklinde konuştu.

İNTERNET DEMOKRATİK 
BİR ORTAM

İnternet, hayatın her alanına
nüfuz etmiş durumda. Bu

durumdan rahatsız olan insanların
sayısı az olmamakla birlikte;
internetin, insanların hayatlarını
kolaylaştırdığını düşünen insanlar
ise yoğunlukta kalıyor. Birol Aldam,
bu noktada dünyanın en güçlü ilk
iki şirketinin bilişim alanında
faaliyet gösteren firmalar (Apple-
Microsoft) olmasına dikkat çekti. Bu
gerçekle yüzleşmek istemeyen
insanların da zarar edeceğini
sözlerine ekledi. Esnafa da seslenen
Aldam, internetin nimetlerinden
faydalanmakta gecikmemeleri
gerektiğini ifade etti. Hayıflanmak

İNTERNET, PEYNİR 
EKMEK KADAR İHTİYAÇ
İnternetçiler Odası Başkanı Birol Aldam, interneti 21. yüzyılın vazgeçilmezi olarak
görürken, mesleğinin insanları yenilikçi olmaya zorladığını söyledi.

HABER

Birol Aldam



ve şikayet etmenin kimseye bir
getirisi olmayacağını dile getiren
Aldam, küçük işletmelere
vizyonlarını genişletmelerini
tavsiye etti. Başkan Aldam şöyle
devam etti: ”İnternet herkese eşit
derece yaklaşır ve imkan tanır.
Esnafın sokakta devasa
AVM’lerle hipermarketlerle
kapladığı alan aynı değildir. Ama
internette bu mümkün. Ve
internette kimsenin yaşam
alanına tecavüz edilmez. Her ne
kadar zor olsa da, esnafın,
mücadelesini internet
safhasında da yürütmesini
bekliyorum.”

KORSAN CD DEV BİR
SEKTÖR

Birol Aldam, pek çok sanatçının
ve şirketin şikayet ettiği bir konu
olan korsan CD konusuna da
değindi. İnternetçiler odası kendi
payına düşen sorumluluğu yerine
getirerek, denetimler yaptığını
açıkladı. Aldam, Korsan CD
üretiminin sanatçılardan çok
kendilerini etkilediğini söyledi.
Korsanın önüne geçmek için hangi
adımları attığını sorduğumuz
Aldam, tehlikenin boyutunu gözler
önüne seren açıklamalarda

bulundu. Korsanın dev bir sektör
haline geldiğini ifade eden Aldam,
korsanın milyon dolarlık bir sektör
haline geldiğini belirtti. Bu denli
büyümüş bir yarayı kapatmaya
odasının gücünü yetmeyeceğini
belirten Başkan, devletin acil
adımlar atması gerektiğini söyledi.
korsanın merdiven altı bir iş
olmaktan da çıktığı iddia eden
Aldam, ”Korsanlar artık küçük
atölyelerde, gizli kapaklı olarak
faaliyetlerini sürdürmüyor.
Geçen haberlerde korsan CD
yapanların bu iş için gemi
kiraladığı haberlere yansıdı”
dedi.

İNTERNET SUÇ YUVASI
OLMAKTAN ÇIKACAK

İnternete yönetilen en büyük
eleştirilerin başında, suç unsurları
barındıran içeriklere kolayca
ulaşılıyor olması. Kullanıcıların
güvensiz ortamlarda
gezinmesinin engelleyecek
uygulamaların eksikliği.
İnternet üzerinden gerçekleşen
dolandırma faaliyetleri de son
dönemin gündemini süsleyen
konularından. Birol Aldam, bu ara
bir hususa açıklık getiriyor,
”İnternet yakın zamanlarda

olduğu kadar suça açıl bir alan
değil. İnternetten mağdur olan
insanlar, Bilişim Suçları
Müdürlüğü’ne ulaşarak,
mağduriyetlerinin giderilmesini
sağlayabilir. Ayrıca bizim
internetteki dolandırıcılığı
önlemek amacıyla yürüttüğümüz
bir çalışmamız var. Bilindiği gibi
önüne gelen internet sayfası web
sayfası yapıyor. Bu kayıt dışına
hizmet eden bir durum olmakla
birlikte, internette işlenen
suçların tespitini de güçleştiriyor.
Artık her isteyen web sayfası
açamayacak. Bunu bir belgeye
dayandıracağız. Belgeler Kültür
Bakanı’na tescil ettirildikten
sonra bizden bandrol alacaklar.
Ayrıca web sayfası açabilmek için
gerekli yeteneği bilgiyi verecek
kurslar açacağız. İnternet sitesi
sahiplerinin bir sicili olacak. Ve
herhangi bir suç teşkil eden
durum olduğunda, devlet kimin
kapısını çalması gerektiğini
bilecek.”  

Bu çalışmanın 6 yıllık bir mazisi
olduğunu söyleyen Aldam,
projelerinin gerçekleşmesi halinde
internete duyulan kuşkunun
önemli oranda azalacağını
savundu.

43 İstanbul Esnaf

İnternet, suç yuvası olmaktan arındırılmalı
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İstanbul İşkembe Çorbacıları
ve Sakatatçılar Kokoreççiler
ve Tavuk Satıcıları Esnaf Odası

Başkanı Fevzi Uluceviz, hijyen
konusunda üstüne düşen görevleri
yerine getirdiklerinden emin. Yeni
gıda yasası ile birlikte gelen
yönetmelikler hakkında üyelerini
eğitime tabi tuttuklarını belirten
Uluceviz, sağlık konusunu yasadan
önce de ihmal etmediklerini
söyledi.

Hijyeni vazgeçilmezleri
olduğunun altını çizen Uluceviz,
odalarına bağlı üyelerin de bu
hususa dikkat ettiklerini ifade etti.
Yeni gıda yasası hakkındaki
görüşlerini açıklayan Fevzi Uluceviz,
yasanın piyasanın ihtiyaçlarına
cevap verebilecek niteliklere sahip
olduğunu söyledi. Yasanın
uygulanabilirlik kısmında
tereddütleri olan Uluceviz, özellikle
denetimlerin layıkıyla
yapılamayacağını
düşünüyor.

Denetim görevinin
belediyelerden, İlçe Tarım
Müdürlükleri’ne geçtiğini söyleyen
Uluceviz, tarım müdürlüklerinin
denetim kadrosunu yetersiz
olduğunu ifade etti. Başkan
Uluceviz, ilçelerinde bulunan çok
sayıda gıda işletmesinin kadrosu en
fazla 4 kişiyi bulan ilçe tarım
müdürlüklerince denetlenmesinin

mümkün olmadığını savundu.
Başkan çözüm önerisi olarak,
kadroların genişletilmesi
tavsiyesinde bulunurken, esnaf
odalarının da denetimlere katılması
gerektiğini söyledi. Memurların
bilgisizliğinden dem vuran Uluceviz,
yakın zamanda tanık olduğu bir
olay üzerine memurların sakatatlar
konusunda bilgisiz olduğunu
söyledi. 

Başkan Uluceviz, esnaf
odalarının denetimlerin bir parçası
olması takdirde, hijyen konusunda

halkın aklındaki şüphelerin de
giderileceğini belirtti. Hijyenin riske
edilecek bir konu olmadığını
vurgulayan Uluceviz, halkın sağlığı
açısından girişimlerinin son derece
faydalı olacağını belirti.

5996 sayılı Gıda Yasası yürürlüğe
girmeden çok önce, eğitimler
vermeye başlayan esnaf odası,
üyelerinin yasa hakkında tam olarak
bilgilenmesi için peşi sıra seminerler
düzenledi. Hijyen konusunda büyük
adımlar adan esnaf odası, üyelerinin
aklında tek bir soru işareti

Fevzi Uluceviz

İŞLETMELERİN GELECEĞİ
GIDA HİJYENİNDE...
Fevzi Uluceviz, yeni gıda yasasının piyasanın ihtiyaçları doğrultusunda 
hazırlandığını belirtirken, hijyen konusunda büyük adımlar attıklarını kaydetti.
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bırakmadıklarını açıkladı. Eğitimlere
esnafın da yoğun ilgi göstermesi
Başkan Uluceviz’in de takdirini aldı.
Üyelerine güveninin tam olduğunu
kaydeden Uluceviz, gönül
rahatlığıyla esnafından alışveriş
yapılabileceğinin notunu
düştü.

Hijyen eğitimlerinin yanı sıra
ustalık eğitimi verdiklerini belirten
Uluceviz, imtihanların oda
tarafından yapıldığını söyledi. Belli
bir süre zarfında verilen kurslar
neticesinde, sınava tabi tutulan
kişilere ustalık belgesi verdiklerini
ifade etti. Çoğunlukla, çalışmakta
olan, işi kavramış kimselerce
kurslarının kapısını çalındığını
aktardı.

Mesleki eğitim kurumlarına
yönelik eleştiriler de bulunan
Uuceviz, meslek eğitimi yerine
öğrencilerin kafasının alakasız
konularla doldurulduğunu ifade
ederken, şöyle devam etti;” Bir
terzinin, bir kokoreççinin alması
gereken eğitim, matematik midir,
İngilizce midir? Bu insanların
mesleklerine yoğunlaşması
lazım. İlgilendikleri meslekler
üzerinden eğitilmesi gerek.”

AİDAT PROBLEMİ
YAŞAMAYAN TEK ODAYIZ

Uluceviz, odasının durumu
hakkında bilgilendirme yaptı.
Başkan, üye sayılarının 341
olduğunu, bu sayının da 150’sinin
sakatatçılardan, 120 tanesinin
işkembecilerden, 30’nun tavuk
satıcılar, 30’nun ise kokoreççilerde
oluştuğunu söyledi. Aidat
toplamakta herhangi bir skıntı
çekmediklerinin bilgisini veren
Uluceviz, bu bağlamda 154 oda
içerisinde ayrı bir yere sahip
olduklarını belirtti. Üyelerinin
tamamiyle birebir diyalogunun
olduğunu söyleyen Uluceviz,
esnafla olan iyi ilişkileri sayesinde
aidat sorunu yaşamadıklarını dile
getirdi.

Üye sayısının azlığı dikkatimizi
çekerken, Uluceviz merakımızı şöyle
gideriyor,” Kayıt dışı ile beraber
başka odalara giden ama bizde
olması gereken esnafın sayısı
hayli fazla. Sokakta seyyar bir
şekilde çalışanların zaten bizimle
ilgisi yok. Onlar tümüyle kayıt
dışı ve hijyen kurallarını ihlal
eden kokoreççilerdir.”

İstanbul halkına seyyar satıcılar

konusunda uyaran Uluceviz,
“Kesinlikle seyyar tezgahlarda
üretilmiş kokoreççilere tenezzül
etmeyin. Sağlığınızı tehlikeye
atan bu kişiler, hijyen kurallarına
hiçbir şekilde itibar
etmemektedir” dedi.

Kasaplara sakatat satabilmesine
izin verilmesine de tepkili olan
Başkan Uluceviz, Güngören
Mezbahası’nın kaldırılmasını da
eleştirdi. Şimdi esnafın
İstanbul’un çeşitli semtlerine
dağıtıldığını söyleyen Uluceviz, bu
durumun denetimleri de
güçleştirdiği fikrini paylaşırken,
merdiven altı diye tabir ettiğimiz
yerlere sakatatçıların gönderildiğini
iddia etti. 

Uluceviz, yayınladıkları tarifelere
uymayan işletmelerin de odalarına
bağlı üyeler olmadığını söyledi ve:
”İnsanı hayrete düşürecek
fiyatlara kokoreç, işkembe
satıyorlar. Ama bir bakıyorsun,
işkembenin içinde bir tane var,
biz ağzına kadar dolduruyoruz.
İnsanlar fiyatların düşüklüğüne
aldanıp, ağız tatlarından
olmasınlar” diyerek açıklamalarını
tamamladı.

İlçe Tarım Müdürlükleri’nin denetim kadrosu yetersiz
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Hazır giyim sektörünün
yaygınlaşmasıyla birlikte
işlerinde hayli azalma

olan terziler, mesleklerini ayakta
tutmak için yaşam savaşı veriyor.
Vatandaşların hazır giyime
yönelmesi sonrası terziler geçmişi
özlemle anıyor. Eskiden sıfır elbise
için kapıları çalınan terziler, şimdi ise
ya pantolon paçası tamiri ya da
elbiselerinde kısaltma yapılmasını
isteyen müşterilere hizmet veriyor.
Çırak bulmakta da zorlanan terziler,
işlerinin iyi olmamasının yanında
mesleki eğitim noktasında sorunlarla
karşılaştıklarını belirtiyorlar. 

Hazır giyimin yangınlaşması ve

makineleşme ile birlikte iş yapamaz
hale gelen terziler, mesleklerini
yaşatma peşindeler. İstanbul Kadın
ve Erkek Terziler Odası Başkanı Ziya
Gültekin, terzilerin değişen
dünyada mutlaka bir yerleri
olduğunu ifade ederken, hala en
kaliteli malların kendi ellerinden
çıktığını savundu. Esnaf ve sanatkarı
ayrı potada değerlendiren Gültekin,
terzilerin sanatkar niteliğini taşıdığını
söyledi. Bir terzinin ustalaşma
sürecinin 15 yıllık bir evreyi
kapsadığını belirten Gültekin, usta
olmanın uzun ve dikenli yollardan
geçtiğini kaydetti.

Sanatkar olabilmenin çok önemli

detaylar barındırdığını söyleyen
Gültekin, sözlerini şöyle sürdürdü:
”Esnaf ve sanatkarları birbirine
karıştırmamak gerek. Esnaf, belli
bir sermaye üzerinden mal alıp
satan kişidir. Oysa sanatkar,
mesleğinde ustalaşmış insana, el
ile yaptığı işi kendisine meslek
edinen işçi veya usta olmuş
kişilere denir. Gerçek bir sanatkar
olabilmek için en azından 10 ile 15
senelik bir dönemden geçip, bir
ustanın yanında mesleğini
öğrenmesi gerek. Bu bağlamda,
biz terziler her şeyden önce
sanatkarız, esnaflık çok daha
sonra gelir.”

Fabrikalardaki ısmarlama mallara
yönelen vatandaşların en dayanıklısı
1 sene olan ürünler almakta ısrarcı
olmasını garipseyen Ziya Gültekin,
kaliteden anlayan insanlara hizmet
vermeye mutlulukla devam
edeceklerini söyledi. Genelde
elbiselerini tamir etmek için gelen
insanlar tarafından kapısı çalınan
terziler, durumdan rahatsız
değilseler de, el yapımı ürünleri
hazırlamanın ve insanların üzerinde
görmenin keyfinin de bir başka
olduğunu söylüyor. Üstündeki ceketi
işaret ederek, kendi imalatı bir
çalışmayı örnek veren Gültekin,
ceketin çizgilerinin bile, bu elbisede

HABER

TERZİ OKULU
ÖĞRENCİ BULAMIYOR
Seri imalat yapan fabrikaların piyasaya hakim olması, el işçiliği yapan usta 
sanatkarların sayısını da azaltsa da piyasadaki en kaliteli ürünlerin onların elinden
çıktığı gerçeği değişmedi.

Ziya Gültekin, kendi imalatı olan bir ceketi gösteriyor.

USTA OLARAK İŞİNE AŞIK TERZİLER KALDI
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kalite vardır diye haykırdığını söyledi. 
Fabrikaları yadırgamadığını dile

getiren Gültekin, onları çağın bir
yansıması olarak gördüğünü belirtti.
Sanatkarın da teknolojiden yararlan-
dığını söyleyen Gültekin, ”Sanatka-
rın yeteneği, kabiliyeti teknoloji-
nin önündedir. Hiçbir makine
bizim el emeği göz nuru olarak
nitelendirebileceğim işleri yapa-
maz. Biz işimizi her şeyden önce
zevk için yapıyoruz. Çok insan
başka bir işe geçip orada para
kazanması mümkün iken bunu
yapmıyor; zira sanatını seviyor”
dedi.

3000 üyeye sahip odanın aidatları
toplamakta sıkıntı yaşadığını
öğrendik. Öte yandan Başkan Ziya
Gültekin, odanın elindeki birkaç
mülkle odanın, esnafına hizmet
vermeye devam ettiğini söyledi.
Gültekin, şartlar ne olursa olsun
üyelerinin haklarını savunmakta
hiçbir zaman geri adım atmamakta
kararlı olacaklarının altını çizdi.

33 YILDIR TEK BİR MEZUN
VERMEYEN OKUL

Ziya Gültekin mesleklerinin en

büyük sıkıntılarından biri olarak çırak
yetiştirememelerini gösterdi.
Geleceğin ustaları olmaya aday
çırakları okullarda eğitime tabi
tutmak istediklerini söyleyen Başkan
Gültekin, 30 yılı aşan eğitim
mücadelesini bizimle paylaştı.

Beyoğlu Tepebaşı’nda ortaokul
seviyesindeki okullarını lise
olmasını sağladıkları hatırlatan
Gültekin, daha sonra yaşadıkları
sıkıntıları şöyle dile getirdi: ”Okulun
lise olmasını istememizin sebebi;
okulun akademi haline getirerek
bir sanatın yaşatılmasını ve
elbette ki okulda gençlerimizin
yetişmesini sağlamaktı. Ancak bu
okul, 33 sene evvel lise
olduğundan bugüne kadar, tek
bir usta yetiştirememiştir. Sorun
şu ki, liselerde öğretmenlik
yapanların üniversite mezunu
olmalı şartı kaldırılmalı ki,
burada mesleğin duayenleri,
zamanın öğrencilerini geleceğin
ustalarını yapabilsinler. Bize
terzilikle alakası olmayan
hocaların bir faydası olmaz. Bir
tıp fakültesini düşünün, orada
hocalar doktor değilse, o

kurumda doktor yetişmesi
mümkün olabilir mi?”

Sorunlarını zamanın Milli Eğitim
Bakanı Ömer Dinçer’le de
paylaştıklarını söyleyen Gültekin, bir
mektupla sorunlarını dile
getirdiklerini ifade etti. Çaldıkları
her kapının, kendilerine haklısınız
diyerek yüzlerini kapatıldığını
belirten Gültekin, “Haklı
olduğumuz duymak istemiyoruz;
icraat istiyoruz” dedi.

İlgisizlikten okulun bakıma
muhtaç haline geldiğinin bilgisini
veren Terziler Odası Başkanı, okulun
adeta bir depo haline
getirilmesinden dolayı şikayetçi.
Okulun durumunu İstanbul
Milli Eğitim Müdürlüğü’ne
ilettiklerini açıklayan Ziya Gültekin,
okulu tamir edilmesini istediklerini,
lakin, bütçeleri olmadığı
gerekçesiyle reddedildiklerini
söyledi. Okulun kaderini ise İTO
Başkanı Mehmet Yıldırım’ın büyük
katkılarıyla değişmiş. Okul şu an
sağlıklı bir hizmet binasına sahip.
Ne var ki eğitim kadrosu, Ziya
Gültekin’in arzuladığı şekilde
oluşturulamamış.

USTA OLARAK İŞİNE AŞIK TERZİLER KALDI

Terzi Ustası Rahmi Menşur, usta olmanın ilk şartını, mesleği sevmek olarak açıkladı.
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Başkan R. Süreyya
Şengeç’in vefatıyla
sarsılan İstanbul Oto

Lastik Yedek Parça İmalatçıları ve
Satıcıları Odası’nda, yeni başkan
Aydın Çan oldu. Daha önce
başkanvekilliği yapan Çan, tüzük
gereği R. Süreyya Şengeç sonrası,
oda başkanlığı görevini üstlendi.
2014’te düzenlenecek oda
seçimlerine kadar görevde kalacak
Çan’ın Başkanvekilliğini Bilal
Kıramanlıoğlu yapacak. 

Oto Lastik Yedek Parça
İmalatçıları ve Satıcıları Odası’nda
yeni bir sayfa açmak ve biriken
sorunları bir an önce çözmeyi
hedefleyen Aydın Çan,
önümüzdeki günlerde izleyeceği
eylem planını İstanbulESNAF’a
anlattı.

Aidat toplamakta sıkıntı çeken
odaların başında Oto Lastik Yedek
Parça İmalatçıları ve Satıcıları Odası
geliyor. Oda, personelin maaşını
ödemekte bile zorlanıyor. Hızlı
çözümler üretmek isteyen esnaf
odası, yaşadığı sıkıntıların üzerine
bir de başkanını kaybetme acısı
yaşadı. Aydın Çan, tarifeli bir oda
olmamalarından dolayı, esnafın
kapılarını çalmadığını söyledi.
Esnaftan aidatlarını alamadıklarını
ifade eden Çan, imkanların el
verdiği ölçüde bu sorunu
kaldırmaya çalışacaklarını belirtti.

Faal 600 üyesi
bulunan esnaf
odasında, aidatlarına
riayet eden üye
sayısındaki azlık, oda
yönetimini kara kara
düşünmeye sevk
ediyor. İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’la da
görüşen Çan,
hedeflerini Başkan
Yılmaz’a anlattı. Faik
Yılmaz, Çan’a hayırlı
olsun dileklerinde
bulundu, vereceği
mücadelede başarılar
diledi.

Aslında oto lastik
yedek parça imalatçıları
çalıştıracak eleman
bulmakta da sıkıntı yaşıyor.
Başkan Aydın Çan, genç neslin
eskisi kadar kendilerine rağbet
etmediğini söyledi. Çırak
yetiştirmekte zorlandıklarını ifade
eden Çan, ”Çırak bulamıyoruz,
haliyle bir zaman sonra usta
bulmakta da sorun yaşayacağız”
dedi. 

Kayıt dışının, sektörünü alaşağı
ettiğine inanan Çan, acil
çözümlerin yetkili kurumlarca
alınmasını beklediklerini ifade etti.
Aydın Çan, açıklamalarına şöyle
devam etti: ”Esnafın bir numaralı
gündemi kayıt dışı. İşini dürüstçe

yapan esnafa, yolunacak kaz
gözüyle bakılırsa, bir süre sonra
onları da kaybedebiliriz. Size çok
kere şahit olduğum bir sahneyi
anlatayım. Yan yana
dükkanlardan biri odaya bağlı,
vergisini ödeyen bir esnaf, diğeri
ise kayıt dışı halde faaliyetini
sürdürüyor. Vergisini ödeyen
insanın bundan rahatsız olup da,
bu durumdan şikayet etmemesi
mümkün değil. Şikayeti, azarı da
biz yiyoruz. Sorumlu kişilere
çağrım, bu yüz kızartıcı
tabloların önüne geçilmesine
dönük adımlar atılması.”

LASTİKÇİLER ÇIRAK DA 
USTA DA BULAMIYOR
Oto Lastik Yedek Parça İmalatçıları ve Satıcıları Odası’nın yeni başkanı Aydın Çan,
göreve sıkıntılarla başladı.

YENİ BAŞKAN GÖREVE SIKINTILARLA BAŞLADI

Aydın Çan


